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Ing. Ladislav Šmýd
starosta města

Vážení a milí spoluobčané,
stojíme ještě na počátku nové-
ho volebního období a pře-
mýšlíme, jak ho nejlépe využít 
ku prospěchu Vracova.

Na prvním místě bych vám 
chtěl jménem nového zastupi-
telstva poděkovat za důvěru, 
které se nám dostalo v pod-
zimních komunálních volbách. 
Chci vám slíbit, že se budeme 
po celé čtyři roky snažit dělat 
všechno poctivě a s plným 
nasazením. Abyste nelitovali 
toho, že jste zvolili právě nás.

V tuto chvíli bych se měl 
zamýšlet nad rokem 2007 i nad 
roky následujícími. V oblasti 
fi nančního zabezpečení akcí je 
však ještě mnoho věcí nejas-
ných. Zastupitelstvo však již 
odsouhlasilo svůj program pro 
volební období 2007–2010. 
Sedmnáct programových bodů 
zachycuje celou oblast našeho 
snažení.

Já se však zastavím alespoň 
u dvou bodů, které na jednání 
zastupitelstva byly široce dis-
kutovány.

a) pokračovat v postupném 
budování a rekonstrukcích 
místních komunikací 

V předcházejících voleb-
ních obdobích bylo věnováno 
značné úsilí a peněz budování 
nových vozovek. Převážná 
většina je hotova. Obyvatelé 
zbývajících ulic se cítí ošizeni. 
Chci jim touto cestou vzkázat, 
že není zapotřebí psát petice! 

Během volebního období 
počítáme s rekonstrukcí či 
opravou vozovky ve 4 – 5 uli-
cích. V roce 2007 to bude ulice 
Vypálená, další ulice přijdou 
na řadu v dalších letech.

b) pokračovat v postupných 
rekonstrukcích a moderniza-
cích budov města

Od roku 1990 Město Vracov 
věnovalo značné prostřed-
ky na budování zastaralé, 
nefunkční či chybějící infra-

struktury. Budovy města byly 
opravovány, nebyly však již 
prostředky na opravy tak říka-
jíc z gruntu. V tomto voleb-
ním období se budeme stavem 
budov zabývat. Plnění tohoto 
úkolu bude opět postupné, 
v etapách. Vyžádá si desítky 
milionů Kč. 

Rychlost jednotlivých rekon-
strukcí bude hodně záviset 
na tom, jak se podaří mimo-
řádnými dotacemi peníze 
zajistit. Opět to tedy bude chtít 
trpělivost.

Vě t š i n a  d a l š í c h  b o d ů 
v programu zastupitelstva si 
také vyžaduje finanční kry-
tí.  Z mnoha důvodů bude 
tedy jejich plnění záviset na 
správném hospodaření města. 
Pochopí to lidé? Nebo snad 
i pomohou? Dokážeme při 
stanovení priorit města být 
objektivní? Dokážeme nahlížet 
na veřejné záležitosti z pohle-
du jiného než ryze osobního či 
skupinového?

Nové volební období

plesOVá 
sezOna 2007

ÚNOR:
sobota 3.2. 20.00 hod. 
Maškarní ples  – 99g

neděle 4.2. 15.00 hod. 
Dětský karneval

sobota 10.2. 20.00 hod. 
Ples města 
Top Show Band 
+ DH Vracovjáci

sobota 17.2. 19.00 hod. 
Senior bál – Šiška

BŘEZEN:
pátek 2.3. 20.00 hod. 
Ples školy – Ferrum

DUBEN:
sobota 7.4. 20.00 hod. 
Velikonoční zábava 
Top Show Band  
+ DH Vracovjáci
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Dne 12. října 2006
vzalo na vědomí:
l hodnotící zprávu činnosti 
zastupitelstva za volební období 
2002 – 2006
l  informaci o možnostech 
získání dotací z Národního ro-
zvojového programu mobility 
pro všechny při odstraňování 
bariér
l  informaci  o  vyhlášení 
dotačních programů Jiho-
moravským krajem pro nezis-
kové organizace v oblasti sport 
a kultura na www: kr-jiho-
moravsky.cz
l pozvánku  na slavnostní kon-
cert Symfonického orchestru 
Chamartin, pěveckého sboru 
Talía a Vojenského uměleckého 
souboru Ondráš dne 10.11.2006 
v 18.30 hod v Domě kultury ve 
Bzenci s oficiálním otevřením  
sídla Nadace symfonického 
orchestru Chamartin v ul. Luční 
ve Vracově

schválilo:    
l  smlouvu o zajištění pro-
vozu Domu s pečovatelskou 
službou Vracov, Luční 1590 ke 
dni 1.1.2007 mezi Městem Vra-
cov a Charitou Kyjov
l v souladu s § 38 odst. 3 zák.č. 
128/2000 Sb., o obcích, smlouvu 
o převzetí ručitelského závazku 
ve výši 400.000 Kč vyplývajícího 
ze smlouvy o úvěru mezi ČSOB, 
a.s. a Jezdeckým sdružením 
„Podkova“ pro realizaci pro-
jektu  Jezdecká stanice   „Pod-
kova“, který je uskutečňován 
s finanční podporou  Minister-
stva zemědělství 
l  na základě provedeného 
veřejného projednání návrhu 
zadání změny č. 2 územního 
plánu města Vracova schvaluje 
následující připomínky a jejich 
zapracování do zadání
n	 Z2.1	 ul.	 Skoronská,	 rozšířit	 plochy	
	 bydlení	v	RD
n	 Z2.5	ul.	Písečná,	celou	plochu	zařadit		
	 do	bydlení	v	RD
n	 Z2.8	 ul.	 Polní,	 rozšířit	 plochy	 bydlení		
	 v	RD
n	 Z2.13	 ul.	 Borová,	 změnu	 vyloučit		
	 z	dalšího	projednávání
n	 Z.2.15	lokalita	Padělky,	upravit	komu-	

	 nikaci	v	ploše	VPl	dle	skutečnosti
l na základě darovací smlouvy 
mezi TJ Sokol Vracov a Městem 
Vracov  zapsání do majetku 
města - nemovitý majetek 
v hodnotě 21.457.220,- Kč, která 
byla stanovena znaleckým po-
sudkem č. 274-68/96 a movitý 
majetek  v hodnotě 592.972,50 
Kč dle fyzické inventury
l dohodu o poskytnutí daru  
z rozpočtu Města Bzence ve 
výši 350.000 Kč na pokrytí části 
nákladů vzniklých v souvislosti 
s výstavbou cyklostezky a vý-
kupem pozemků 
l 4. úpravu rozpočtu města 
Vracova o rozp. opatření:
č. 9/2006	jímž	se	provádí	oprava	položek	
u	dotace	na	rekonstrukci	MZŠ,
č. 10/2006	 jímž	 se	 rozpočet	 upravuje	
v	příjmech	i	ve	výdajích	o	15.000	Kč,	
č. 11/2006	 jímž	 se	 rozpočet	 upravuje	
v	příjmech	i	ve	výdajích	o	350.000	Kč,	
č. 12/2006	 jímž	 se	 rozpočet	 upravuje	
v	příjmech	i	ve	výdajích	o	4.820.000	Kč,	
č. 13/2006	 jímž	 se	 rozpočet	 upravuje	
v	příjmech	i	ve	výdajích	o	75.000	Kč,	
č. 14/2006	jímž	se	provádí	oprava	položek	
a	ukládacích	znaků	u	dotace		na	průmys-
lovou	zónu	Padělky
Celková úprava rozpočtu 
města  Vracova na rok 2006:                   
příjmy 41.123.200 Kč, vý-
daje  70.807.200 Kč, rozdíl 
29.684.000 Kč mezi   příjmy 
a výdaji bude  pokryt finan-
cováním ze zůstatku r. 2005 ve 
výši 933.000 Kč a dotací ve výši 
28.751.000 Kč

souhlasilo:
l s poskytnutím příspěvku 
v roce 2007 Charitě Kyjov ve 
výši 425.000 Kč na zajištění so-
ciálních služeb střediska Domu 
s pečovatelskou službou Vracov  
l s bezúplatným převodem 
pozemků od Obce Vlkoš parc.č. 
4957/5 lesní pozemek o výměře 
180 m2, parc.č. 4957/9 lesní poze-
mek o výměře 122 m2 a parc.č. 
4958/2 ostatní plocha o výměře 
247 m2 v k.ú. a obci Vracov  

uložilo:
l starostovi města vypracovat 
dohodu mezi Městem Vracov 
a Ing. Michalem Miklendou 

o vystavení blakosměnky za 
účelem zajištění ručitelského 
závazku Města Vracov, vy-
plývajícího ze smlouvy o úvěru 
mezi ČSOB, a.s. a Jezdeckým 
sdružením „Podkova“

Dne 2. listopaDu 2006
vzalo na vědomí:
l zápis o výsledku voleb do 
zastupitelstva města Vracova 
a ověřuje platnost voleb s tím, že 
do zastupitelstva byli zvoleni: 

n	 Fridrich Dušan Ing. 
n	 Gasnárková Edita 
n	 Glacová Miroslava Mgr.  
n	 Hlavsa Zdeněk Mgr. 
n	 Hofrová Božena MUDr.
n	 Houdek Jiří Ing.   
n	 Kozumplík Ivo Ing.   
n	 Lačňáková Marie PaedDr.  
n	 Lukeš Zdeněk Ing. 
n	 Martinková Jana Mgr. 
n	 Měchurová Jolana  
n	 Nikl František    
n	 Plášek František
n	 Repík Jaromír
n	 Šmýd Ladislav Ing. 

l složení slibu všech členů 
zastupitelstva města Vracova dle 
§ 69 odst. 3 zákona o obcích

zvolilo:    
l starostou města Vracova  Ing. 
Ladislava Šmýda 
l místostarostou města Vra-
cova Ing. Zdeňka Lukeše 
l další členy rady města Vra-
cova:  Editu Gasnárkovou, Ing. 
Ivo Kozumplíka, Mgr. Janu 
Martinkovou 

uložilo radě města Vracova:
l připravit program volebního 
období na léta 2007 – 2010
l předložit návrh jednacího 
řádu zastupitelstva města
l připravit zřízení finančního 
a kontrolního výboru zastupi-
telstva
                   
Dne 15. prosince 2006 
vzalo na vědomí:
l 1. kontrolu usnesení z mi-
nulého ZM
l 2. zprávu o činnosti  rady 
města od posledního zasedání 
zastupitelstva města
l 3. vyhodnocení návrhu za-

dání změny č. 2 územního plánu 
města Vracov ze dne 29.11.2006 
(příloha č. 4 tohoto usnesení)
l 4. stanovisko nadřízeného 
orgánu územního plánování 
– Krajského úřadu Jihomorav-
ského kraje, odboru ÚP a SŘ 
– ze dne 12.12.2006, č.j.: JMK 
154658/2006 OÚPSŘ (příloha 
č. 5 tohoto usnesení).
l 5. důvodovou zprávu o pro-
jednání návrhu změny č. 2 
regulačního plánu Vracov – „Er-
nestovská humna“ (příloha č. 3 
tohoto usnesení).
l 6. stanovisko nadřízeného 
orgánu územního plánování 
–  Krajského úřadu Jiho-
moravského kraje, odboru ÚP 
a SŘ – ze dne 12.12.2006, č.j.: 
JMK 154760/2006 OÚPSŘ 
(příloha č. 2 tohoto usnesení).
l 7. skutečnost, že k návrhu 
změny č. 2 RP Vracov -  „Er-
nestovská humna“ nebyly 
uplatněny žádné námitky.
l 8. návrh rozpočtu města na 
rok 2007
l  9. petice  občanů z ulic 
Kučovanská, Řadová a Dubová 
ve věci požadavku na provedení 
rekonstrukce vozovek
l 10. námět TJ Sokol Vra-
cov, oddílu kuželek na využití 
stávající tělocvičny na náměstí 
Míru provedením rekonstrukce 
na 6-ti dráhovou kuželnu

schválilo:    
l 11. zadání změny č. 2 územ-
ního plánu města Vracova
l 12. podle ustanovení § 84 
odstavce 2 písmena b) zákona číslo 
128/2000 Sb., o obcích  (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů a ustanovení § 26 
odstavce 2 zákona číslo 50/1976 
Sb.,  o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon) 
v platném znění: 

a) Změnu č. 2 RP Vracov 
„Ernestovská humna“, zpra-
covanou Urbanist ickým 
střediskem Brno, Ing. arch. 
Pavlem Mackerle
b) Vymezení závazné části 
změny č. 2 RP Vracov „Er-
nestovská humna“ (příloha 
č. 1 tohoto usnesení)

Veřejné zasedání 
zastupitelstva města vracova

radnice
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Zasedání rady města Vracova
Výpis ze zasedání  rady  města, která Ve dnech  27.9. 2006 až 4.1. 2007  zasedala 6× 

c)  Zprávu o  projednání 
návrhu změny č. 2 RP Vra-
cov „Ernestovská humna“ 
- vyhodnocení stanovisek, 
námitek a připomínek k pro-
jednání návrhu změny č. 2 RP 
Vracov „Ernestovská humna“ 
a způsob jejich řešení. Čistopis 
změny č. 2 regulačního plánu 
je už podle tohoto vyhodno-
cení upraven.
d) Vyhlášení změny č. 2 RP 
Vracov „Ernestovská humna“ 
obecně závazným právním 
pře dpis em o  závazných 
částech RP Vracov „Er-
nestovská humna“ podle ust. 
§ 35 a § 84 odst. 2 písm. b) 
zákona č.128/2000 Sb. o ob-
cích v platném znění, který 
je součástí přílohy (Obecně 
závazná vyhláška města Vra-
cov č. 2/20065 o závazných 
částech změny č. 2 RP Vracov 
„Ernestovská humna“).

l 13. program zastupitelstva 
města Vracova pro volební ob-
dobí 2007 – 2010
l 14. jednací řád zastupitelstva 
města Vracova
l 15. zřízení finančního výboru 
ve složení – předseda František 
Plášek, členové Jaromír Repík, 
Ing. Luboš Peřina
l  16. zřízení kontrolního 
výboru ve složení – předseda 
Ing. Dušan Fridrich, PaedDr. 
Marie Lačňáková, František 
Nikl
l 17. výši odměn neuvolněným 
členům zastupitelstva  a výši 
peněžitých plnění poskytovaných 
fyzickým osobám, které nejsou 
členy zastupitelstva města, za 
výkon funkce členů výborů, dle 

přílohy č. 1 nařízení vlády č. 
327/2003 Sb., v platném znění 
– místostarosta dle sl. 6 bez 
příplatku dle sl. 9,  člen rady dle 
sl. 10 bez příplatku dle sl. 14, 
předseda výboru nebo komise 
rady dle sl. 11 bez příplatku dle 
sl. 14,  člen výboru dle sl. 12 bez 
příplatku dle sl. 14, člen zastu-
pitelstva dle sl. 13 bez příplatku 
dle sl. 14
l 18. rozpočtové provizorium 
na rok 2007 a to s měsíčním 
čerpáním do výše 3.800 tis. Kč 
do doby schválení rozpočtu 
města Vracova na rok 2007
l 19. obecně závaznou vyhlášku 
města Vracova č. 1/2006 o míst-
ních poplatcích s tím, že v Čl. 35 
odst. 1. písm a) se mění částka 
na 147 Kč a písm. b)  na 243 Kč, 
celkem na 390 Kč za poplatníka 
a rok 
l 20. v souladu s usnesením 
zastupitelstva města Vracova 
ze dne 19.2.2004 prodejní cenu 
pozemků v průmyslové zóně 
Padělky u Slokova ve výši min. 
150 Kč/m2

neschválilo: 
l 21. úpravu křižovatky silnice 
I/54 u městského úřadu změnou 
dopravního značení  
 
souhlasilo:
l 22. se smlouvou o poskyt-
nutí  finanční podpory z Fon-
du životního prostředí  Jiho-
moravského kraje na realizaci 
projektu Sběrný dvůr odpadů 
Vracov

pověřilo:
l  23. starostu města Vra-

cova k provedení  nezbyt-
ných úprav rozpočtu města 
Vracova k 31.12.2006 s tím, 
že zastupitelstvu města bu-
dou předloženy na nejbližším 
zasedání

uložilo:
l 24. zajistit starostovi města 
uložení a evidenci schválené 
změny č. 2 RP Vracov „Er-
nestovská humna“ v souladu 
s ust. § 19 odst. 2 vyhlášky 

č.135/2001 Sb., o územně pláno-
vacích podkladech a územně 
plánovací dokumentaci
l 25. starostou města přizvat 
zástupce MěÚ Kyjov, odboru 
životního prostředí a zástupce 
Lesů ČR s.p. k projednání 
záležitosti spojené s existencí 
lesa v ulici Písečné
l  2 6 .  s t a ro s t ov i  m ě s t a 
zabezpečit informace o cenách 
pozemků v průmyslových 
zónách v okolí Vracova

vzala na vědomí :
l dohodu o bezúplatném  pře-
vodu movitého majetku mezi TJ 
Sokol Vracov a MZŠ Vracov
l návrh smlouvy  o úpravě 
užívání zařízení sokolovny  TJ 
Sokol Vracov
l návrh č. 1 rozpočtu města 
Vracova
l zprávu informační a propa-
gační komise
l  st ížnost  na nečinnost 
a na nestandardní odmítnutí 

žádosti o umístění zábradlí 
l žádost  o slevu na přípojce 
ke kabelové televizi s tím, že je 
možné využít splátkování
l zprávu o provedené mimo-
řádné prověrce hospodaření 
příspěvkových organizací VPS 
Vracov a MZŠ Vracov
l organizační řád a organizační 
strukturu městského úřadu
l petice občanů z ulic Kučovan-
ské, Řadové a Dubové s žádostmi 
o opravu vozovek a ulice Jirás-

kové o vyznačení přechodu pro 
chodce
l podnět MěÚ Kyjov, odboru 
životního prostředí k aktualizaci 
stavu biokoridoru v ÚP města 
Vracova
l zprávu o hospodaření města 
za období 01 – 08/2006

schválila :
l instalaci parkovacího automa-
tu ve středu města
l ceník služeb VPS Vracov na r. 

2007 a ceník nájemného z neby-
tových prostor sokolovny
l do funkce vedoucího pří-
spěvkové organizace VPS Vra-
cov Richarda Kolaciu a to od 
1.1.2007
l komise rady a jejich před-
sedy:

1. garant Edita Gasnárková   
a) komise kulturní, mládeže 
a sportu – předseda Jolana 
Měchurová
2. garant Mgr. Jana Mar-

Program zastupitelstva města Vracova 
pro volební období 2007 –2010

� 1.� Pokračovat� v�postupném� budování� a� rekonstrukcích� �
� � místních�komunikací
� 2.� Dokončit�vybudování�průmyslové�zóny�Padělky
� 3.� Zajistit�výstavbu�sběrného�dvora�odpadů
� 4.� Pokračovat�v�postupných�rekonstrukcích�a�moderniza-�
� � cích�budov�města
� 5.� Zřídit�muzeum�a�informační�středisko�v�centru�města.
� 6.� Pokračovat�v�budování�chodníků�a�cyklostezek.
� 7.� Podporovat�péči�o�občany�staré�a�nemocné.
� 8.� V�maximální� míře� usilovat� o� získání� dotací� ze� všech�
� � možných�zdrojů.
� 9.� Vypracovat� plán� doplnění� a� oživení� městské� zeleně,� �
� � postupně�jej�uskutečňovat�a�zlepšovat�životní�prostředí.
�10.� Zajišťovat� řádnou� údržbu� města� a� věnovat� pozornost� �
� � pořádku�a�čistotě.
�11.� Podporovat� kulturu,� sport� a� tělovýchovu,� zájmové� a� �
� � nadační�činnosti.
�12.� Zvýraznit�propagaci�města
�13.� Podporovat�rozvoj�předškolního,�základního�a�umělec-�
� � kého�školství.
�14.� Zajistit�důstojné�oslavy�40.let�povýšení�na�město.
�15.� Podporovat�činnost�jednotky�sboru�dobrovolných�hasičů.
�16.� Usilovat�o�účinné�zapojení�do�sdružení�obcí�Severový�
� � chod�a�mikroregionu�Bzenecko�s�cílem�propagace�města��
� � a�získání�finančních�dotací.
�17.� Podporovat�podnikání
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Změny v oblasti sociálního zabezpečení

tinková b) komise sociál-
ní a zdravotní – předseda 
MUDr. Božena Hofrová, c) 
sbor pro občanské záležitosti 
– předseda Mgr. Miroslava 
Glacová
3. garant Ing. Zdeněk Lukeš   
d) komise školská – Mgr. Zde-
něk Hlavsa
4. garant Ing. Ivo Kozumplík 
e) komise informační a propa-
gační – předseda Ing. Michal 
Miklenda
2. garant Ing. Ladislav Šmýd 
f) komise pro výstavbu a maje-
tek města – předseda Ing.arch. 
Anna Vyšinková, g) komise 
pro životní prostředí – před-
seda Ing. Jiří Houdek

l výběr pěti uchazečů soutěže 
na dodávku sběrného dvora 
odpadů
l pronájem pozemků v trati 
Šibné zahrady a Babí o celkové 
výměře 12,2968 ha pro účely 
zemědělské výroby
l pronájem nebytových pro-

stor v domě služeb pro  solární 
a masážní studio

souhlasila:
l s cenou za pečovatelskou služ-
bu – rozvoz jídla 7 Kč/úkon 
l  s  uzavřením smlouv y 
o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene pro EON, a.s. 
ve věci rekonstrukce sítě NN v ul. 
Hrnčířská a Lipinská (sloup v ul. 
Nová a kabelová smyčka v ul. 
Luční)
l s uzavřením smluv o budou-
cí kupní smlouvě, týkající se 
výkupů pozemků v rozšířené 
ploše  průmyslové zóny Paděl-
ky
l s podáním  odporu proti 
platebnímu rozkazu ve věci 
náhrady škody na hrobovém 
pomníku
l s návrhem měsíčních odměn 
poskytovaných neuvolněným 
členům zastupitelstva dle naří-
zení vlády č. 327/2003 Sb., v plat-
ném znění, příloha č. 1, člen rady 

– dle sloupce 10 bez příplatku 
(1.430 Kč), předseda komise 
nebo komise rady – dle sloupce 
11 bez příplatku (1.130 Kč),  člen 
výboru  a člen zastupitelstva 
– dle sloupce 13 bez příplatku 
(960 Kč)
l s uzavřením smlouvy na 
dodávku výtahu pro Masarykovu 
základní školu Vracov
l s podáním žádosti o finanční 
podporu Jm kraje v oblasti kul-
tury na stavební úpravy MKK 
a zabezpečení kulturních akcí 
v r. 2007
l s uložením kabelové přípojky 
NN pro provozovnu pekařství 
v ul. Osmecká do pozemků v ul. 
Sportovní
l s povolením částečného pře-
kopu vozovky v ul. Skoronská 
pro možnost vybudování vodo-
vodní a kanalizační přípojky
l s poskytnutím příspěvku 
2.000 Kč spolku Divadelní ochot-
níci pro zabezpečení návštěvy 
Chmelobrany Žatec

nesouhlasila:
l se změnou nájemní smlouvy  
bytu čp. 900 při  sokolovně 
l s prominutím nájemného z by-
tu čp. 900 za období 02-09/2006
l s vybíráním nájemného za 
použití venkovního hřiště v are-
álu sokolovny oddílem házené 
(v případech, kdy pronájem není 
poskytován bezplatně)
l s žádostí Nemocnice Kyjov 
o příspěvek ve výši 20 Kč/ oby-
vatele města na zakoupení lékař-
ského vybavení z důvodu nedo-
statečného zdůvodnění a nedo-
ložení souhlasu zřizovatele
l se zvýšením rozpočtu VPS 
Vracov na rok 2006
l se zvýšením rozpočtu MZŠ 
na rok 2006
l se zapojením města do pro-
jektu Komunikační, monitoro-
vací a varovný SMS systém
l s umístěním dopravní znač-
ky slepá ulice do ulice Planá

Ing. Miroslava Brhelová
tajemnice MěÚ

Bc. Vojtěch Pekař
vedoucí odboru HS MěÚ

pOmOc V hmOtnÉ nOUzi
Dne 1.1.2007 nabyl účin-

nosti zákon č. 110/2006 Sb., 
o životním a existenčním 
minimu, a zákon č. 111/2006 
Sb., o pomoci v hmotné nouzi. 
Nová právní úprava sleduje 
tyto cíle:

systém pomoci v hmotné 
nouzi je moderním systémem 
pomoci osobám s nedosta-
tečnými příjmy, motivující 
tyto osoby k aktivní snaze 
zajistit si prostředky k uspo-
kojení životních potřeb,
zabraňuje jejich sociálnímu 
vyloučení, 
je jednotný na celém území 
České republiky,
vychází z principu, že kaž-
dá osoba, která pracuje se 
musí mít lépe než ta, která 
nepracuje,  popřípadě se 
práci vyhýbá,
nedílnou součástí pomoci 
v hmotné nouzi je sociální 
práce s klienty.

Dosavadní dávky sociál-

•

•

•

•

•

ní péče (vázané na sociální 
potřebnost občana) nahrazují 
od 1.1.2007 dávky pomo-
ci v hmotné nouzi, kterými 
jsou:
a) příspěvek na živobytí,
b) doplatek na bydlení,
c) mimořádná okamžitá po-
moc.

O dávkách pomoci v hmot-
né nouzi rozhoduje pověřený 
obecní úřad (Městský úřad 
Bzenec, odbor sociální), který 
dávky rovněž i vyplácí. Jedná se 
o stejný úřad, který občanům 
Vracova poskytoval dosavadní 
dávky sociální péče.

Od 1.1.2007 budou muset 
všichni, tj. nejen noví žadate-
lé, ale i dosavadní poživatelé 
dávek sociální péče, posky-
tovaných v rámci sociální 
potřebnosti (v návaznosti na 
životní minimum), vyplnit 
nové žádosti o dávku v hmotné 
nouzi, na nových jednotných 
tiskopisech.

Nově budou požadovány 
i informace o užívaném byd-
lení a nově je upraven i okruh 
společně posuzovaných osob 

bydlících v jedné domácnosti.

pŘíspěVek na pÉČi dle 
zákOna O sOciálních 
slUžBách
Dne 1.1.2007 nabyl účinnosti 

zákon č. 108/2006 Sb., o soci-
álních službách. Tento právní 
předpis upravuje podmínky 
nároku na „Příspěvek na péči“ 
pro osoby závislé na pomoci 
jiné fyzické osoby, za účelem 
zajištění potřebné pomoci.

O příspěvku na péči rozhodu-
je obecní úřad obce s rozšířenou 
působností (Městský úřad Kyjov, 
odbor sociálních věcí a zdravot-
nictví), který příspěvek rovněž 
i vyplácí. Příspěvek náleží osobě, 
o kterou bude pečováno, nikoliv 
osobě, která péči zajišťuje. 

V důsledku této skutečnosti 
zaniká dávka sociální péče 
„Příspěvek při péči o osobu 
blízkou“ pro osoby pečující 
(tzv. POB), který byl poskytován 
pověřeným obecním úřadem 
(Městský úřad Bzenec) dle záko-
na č. 100/1988 Sb., o sociálním 
zabezpečení, ve znění pozděj-
ších předpisů.

Výše příspěvku pro osoby do 
18 let věku činí za kalendářní 
měsíc:
a) 3.000,- Kč, jde-li o stupeň 
I (lehká závislost),
b) 5.000,- Kč, jde-li o stupeň II 
(středně těžká závislost),
c) 9.000,- Kč, jde-li o stupeň III 
(těžká závislost),
d) 11.000,- Kč, jde-li o stupeň 
IV (úplná závislost).

Výše příspěvku pro osoby starší 
18 let činí za kalendářní měsíc:
a) 2.000,- Kč, jde-li o stupeň 
I (lehká závislost),
b) 4.000,- Kč, jde-li o stupeň II 
(středně těžká závislost),
c) 8.000,- Kč, jde-li o stupeň III 
(těžká závislost),
d) 11.000,- Kč, jde-li o stupeň 
IV (úplná závislost).

Dle § 120 odst. 2 zákona 
č. 108/2006 Sb., o sociálních 
službách, osoby, kterým ke dni 
nabytí účinnosti tohoto zákona 
náleželo zvýšení důchodu pro 
bezmocnost podle dosavadních 
právních předpisů, se ode dne 
nabytí účinnosti tohoto zákona 

radnice



únor  �007� �

Informace o novém stavebním zákonu 

považují za osoby závislé na 
pomoci jiné fyzické osoby
a) ve stupni I (lehká závislost), 
jde-li o osoby částečně bez-
mocné,
b) ve stupni II (středně těžká 
závislost), jde-li o osoby převáž-
ně bezmocné,
c) ve stupni III (těžká závislost), 
jde-li o osoby úplně bezmocné.

Podle § 120 odst. 4 zákona 
č. 108/2006 Sb., o sociálních 
službách, bude 

osobám uvedeným v před-
chozím odstavci pod písme-
nem a), které jsou starší 80 let 
a o něž pečuje fyzická osoba, 
které z tohoto důvodu náležel 
ke dni nabytí účinnosti tohoto 
zákona o sociálních službách 
podle dosavadních předpisů 
POB, náležet příspěvek ve 
výši podle stupně závislosti 
II (středně těžká závislost 
– 4.000 Kč),
osobám, uvedeným v před-
chozím odstavci pod písme-
nem b), o něž pečuje fyzická 
osoba, které z tohoto důvodu 
náležel ke dni účinnosti záko-
na o sociálních službách POB 
podle dosavadních právních 
předpisů, náleží po dobu dvou 
let ode dne nabytí účinnosti 
zákona o sociálních službách 
příspěvek ve výši podle stupně 
závislosti III (těžká závislost 
– 8.000 Kč).
Dle § 120 odst. 3 zákona 

•

•

č. 108/2006 Sb., o sociálních 
službách, dítě, které ke dni 
nabytí účinnosti tohoto záko-
na bylo podle dosavadních 
právních předpisů považová-
no za dítě dlouhodobě těžce 
zdravotně postižené vyžadující 
mimořádnou péči, se ode dne 
nabytí účinnosti tohoto zákona 
považuje za osobu závislou na 
pomoci jiné fyzické osoby ve 
stupni III (těžká závislost).

Osoba, která k 31.12.2006 
pobírala zvýšení důchodu pro 
bezmocnost od ČSSZ Pra-
ha nebo byla uznána dítětem 
dlouhodobě těžce zdravotně 
postiženým, obdrží příspěvek na 
péči od obecního úřadu s roz-
šířenou působností (Městský 
úřad Kyjov) od 1.1.2007 s tím, 
že jej bude dostávat automaticky 
– nemusí podávat žádnou novou 
žádost. 

V lednu 2007 vydá příslušný 
obecní úřad s rozšířenou působ-
ností (Městský úřad Kyjov) 
sdělení, ve kterém bude klient 
informován o přiznání příspěv-
ku na péči.

dalŠí změny V sOciální 
OBlasti
Osoby, které v současné době 

pečují o částečně bezmocné oso-
by blízké starší 80 let, oslovuje 
v těchto dnech písemně OSSZ 
Hodonín, z toho důvodu, že 
pečujícímu o částečně bezmoc-
nou osobu se nově od 1.1.2007 

doba péče nebude počítat jako 
náhradní doba do důchodu. 
Nebude ani zdravotně pojištěn 
z titulu péče o osobu blízkou.

Další změna se týká dávky 
sociální péče dle § 43 vyhlášky č. 
182/1991 Sb., kterou se provádí 
zákon o sociálním zabezpečení 
a zákon České národní rady 
o působnosti orgánů České 
republiky v sociálním zabezpe-
čení, ve znění pozdějších před-
pisů, a to příspěvku na provoz 
telefonní účastnické stanice, na 
který měli nárok občané soci-
álně potřební těžce zdravotně 
postižení nebo občané starší 70 
let žijící osaměle. Tato dávka 
k 1.1.2007 zanikla.

Na základě nařízení vlády č. 
336/2006 Sb., o podmínkách 
poskytování zvláštních cen 
veřejně dostupných telefonních 
služeb, mají občané možnost 
se obrátit na svého operátora 
ve věci slevy (max. 200,- Kč na 
osobu a měsíc). Slevy budou 
poskytovány osobám s nízkými 
příjmy nebo zvláštními sociál-
ními potřebami (průkazka ZTP, 
zvýšení důchodu pro bezmoc-
nost, osoby pečující o dlouho-
době těžce zdravotně postižené 
dítě, apod.).

Česká správa sociálního 
zabezpečení od 1.7.2006 zno-
vu posuzuje některé vdovské 
důchody, na které vznikl nárok 
před 1.1.1996. Jsou zvyšovány 
a obnovovány některé vdovské 

důchody žen, které ovdověly 
před 1.1.1996. Umožňuje to 
novela zákona č. 155/1995 Sb., 
o důchodovém pojištění, ve 
znění pozdějších předpisů, která 
prakticky řeší případy žen, které 
po úmrtí manžela před 1.1.1996 
sice splňovaly podmínky nároku 
na přiznání vdovského důchodu, 
avšak výplata tohoto důchodu 
jim nebyla přiznána buď vůbec 
nebo pouze v omezené výši.

Podle zákonů platných před 
1.1.1996 nesměla celková částka 
úhrnu dvou důchodu (např. sta-
robního a vdovského) překročit 
nejvyšší výměru stanovenou pro 
souběh důchodů. Některým 
ženám dle těchto ustanovení 
nevznikl nárok na výplatu vdov-
ského důchodu vůbec a nyní se 
tyto případy budou posuzovat 
znovu.

Ženy, kterých se zmíněná 
úprava týká, musí o zvýšení, 
případně obnovení svého vdov-
ského důchodu požádat Českou 
správu sociálního zabezpečení. 
Mohou využít doporučeného 
formuláře žádosti, který je k dis-
pozici na jednotlivých OSSZ, 
v informační kanceláři ČSSZ 
a dále na webových stránkách 
ČSSZ na adrese: http://www.
cssz.cz/tiskopisy/duchodove.
asp. 

Žádost lze sepsat přímo na 
OSSZ Hodonín nebo ji lze zaslat 
na adresu ústředí ČSSZ, Křížová 
25, Praha 5, PSČ: 225 08.

Petr Gloza
vedoucí odboru výstavby MěÚ

Dnem 1.1. 2007 nabývá účin-
nosti nový stavebním zákon tj. 
zákon č. 183/2006 Sb., o územ-
ním plánování a stavebním 
řádu (dále jen stavební zákon) 
a vyhlášky, které upřesňují 
a doplňují stavební zákon.Jed-
ná se o vyhlášku č 498/2006 Sb., 
o autorizovaných inspektorech, 
vyhl.č. 499/2006 Sb., o doku-
mentaci staveb, vyhl.č. 500/2006 
Sb., o územně analytických 
podkladech, územně plánovací 
dokumentaci a způsobu eviden-
ce územně plánovací činnosti, 

vyhl.č. 501/2006 Sb., o obec-
ných požadavcích na využití 
území, vyhl.č. 502/2006 Sb., 
kterou se mění vyhláška Min. 
pro místní rozvoj č. 137/1998 
Sb., o obecných technických 
požadavcích na výstavbu, vyhl.
č. 503/2006 Sb., o podrobnější 
úpravě územního řízení, veřej-
noprávní smlouvy a územní 
opatření a vyhl.č. 526/2006 Sb., 
kterou se provádějí některá usta-
novení stavebního zákona ve 
věcech stavebního řádu. Součas-
ně zůstává platná a beze změn 
vyhl.č. 369/2001 Sb., o obec-
ných technických požadavcích 
zabezpečujících užívání staveb 

osobami s omezenou schopností 
pohybu a orientace. 

Z různých médií se neustále 
dozvídáme o tom, jaké stavby 
nebudou vyžadovat stavební 
povolení a bude je možné sta-
vebnímu úřadu pouze ohlásit 
a nebo o stavbách, které nebude 
nutné stavebnímu úřadu ani 
ohlašovat. Tak se například v MF 
Dnes na jedné straně dočte-
te, že chcete-li stavět rodinný 
dům do 150 m2 se sklepem do 
hloubky 3 m, do 2 nadzemních 
podlaží a s podkrovím, pokud 
se pozemek nachází v místě, 
kde lze legálně stavět a nebude 
třeba k němu vést novou silni-

ci, kanalizaci nebo vodovod, 
postačí takovou stavbu ohlásit 
stavebnímu úřadu bez před-
chozího územního rozhodnutí 
nebo územního souhlasu. Na 
další straně stejných novin se 
pak v článku, navíc od téhož 
autora, dočtete, že přílohou pře-
depsaného formuláře ohlášení 
stavby musí být kromě jiného 
územní souhlas nebo územní 
rozhodnutí. Tím se dostáváme 
k problému, kterým je vyjasnění 
termínů, územní rozhodnutí, 
územní souhlas, územní infor-
mace, ohlášení stavby a stavební 
povolení. 

Pro lepší vysvětlení začnu 
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stavbami, které podle § 79 
odst. (3) Rozhodnutí o umís-
tění stavby ani územní souhlas 
nevyžadují. Jsou to sirény, bles-
kosvody, přenosné stavby jejichž 
doba umístění na pozemku 
nepřesáhne 30 dnů, stožáry pro 
vlajky do výšky 8 m, cirkusové 
stany do 200 osob apod. Dá se 
říct poměrně „vzácné“ stavby, 
se kterými se běžní stavebníci 
nesetkají. V řeči laiků jsou to 
stavby, které opravdu nevyžadují 
žádné „povolení“ tzn. není 
je nutné žádným způsobem 
projednávat se stavebním úřa-
dem. Současně to však v řeči 
úředníků znamená, že všechny 
ostatní stavby vyžadují některou 
z forem projednání se stavebním 
úřadem.

Stavební zákon, § 104 odst.1, 
obsahuje výčet staveb, které 
nevyžadují územní rozhodnutí 
ani územní souhlas a za jakých 
podmínek je možné stavebnímu 
úřadu stavbu pouze ohlásit. 
Jedná se o stavby rod. domů 
do 150 m2, podzemní stavby do 
300 m2, stavby do 300 m2 a haly 
do 1000 m2, nepodsklepené 
a dočasné na dobu nejdéle 3 let 
a stavby do 25 m2 s jedním nad-
zemním podlažím,podsklepené 
do 3 m hloubky, jejichž návrh je 
v souladu s obecnými technic-
kými požadavky na výstavbu, 

s územně plánovací informací 
(§ 21 st. zákona), jsou v zasta-
věném území a nemění poměry 
v území. Spolu s ohlášením 
stavebník musí stavebnímu 
úřadu doložit, že o svém zámě-
ru prokazatelně informoval 
vlastníky sousedních nemo-
vitostí, ti mohou stavebnímu 
úřadu oznámit své případné 
námitky proti stavbě do 15 dnů 
ode dne, kdy byli stavebníkem 
informováni.

Územně plánovací informaci 
dle § 21 odst. 1 písm. c) a d) 
stavebního zákona může na 
požádání poskytnout stavební 
úřad jako předběžnou informaci 
o podmínkách vydání územní-
ho souhlasu v případech, kdy 
je možno jím nahradit územní 
rozhodnutí, včetně dotčených 
orgánů st.správy nebo o pod-
mínkách provedení jednodu-
chých staveb (§ 104 odst.1) bez 
předchozího územního rozhod-
nutí nebo územního souhlasu.

Z výše uvedeného pak vyplý-
vá, že všechny ostatní stavby 
vyžadují projednání v územním 
řízení případně vydání územní-
ho souhlasu dle § 96 stavebního 
zákona, na které dále navazuje 
ohlášení stavby případně žádost 
o stavební povolení. 

Vzory formulářů jsou ve 
vyhlášce č.526/2006 Sb., kte-

rou se provádějí některá usta-
novení stavebního zákona ve 
věcech stavebního řádu a vyhl.
č. 503/2006 Sb., o podrobnější 
úpravě územního řízení, veřej-
noprávní smlouvy a územní 
opatření. Rozsah projektové 
dokumentace stavby je určen 
vyhl.č. 499/2006 Sb., o doku-
mentaci staveb.

Co se týká formulářů, tak ty se 
mohou někomu zdát složité, nic-
méně stavební úřad je nevytvá-
řel ani se k nim nevyjadřoval, ale 
musí je respektovat. Například 
formulář pro ohlášení stavby má 
v nové podobě 6 stran a jsou na 
něm také uvedeny přílohy, které 
jsou povinnou přílohou ohláše-
ní stavby. Jakýkoli nedostatek 
v podání – nevyplnění příslušné 
kolonky formuláře, případně 
chybějící předepsaný doklad, 
budou důvodem k tomu, aby 
stavební úřad ohlášení nevyho-
věl a stavbu zamítl.

Podle politiků a médií přináší 
stavební zákon mnoho zjedno-
dušení. Budiž, ale podmínkou 
pro využití případných zjed-
nodušení jsou dokonale vypra-
cované podklady, které budou 
předávány stavebnímu úřadu 
a tady možná bude docházet ke 
komplikacím. Stavební zákon 
totiž obsahuje spoustu podmi-
ňujících doplňků. Např. stavba 

rodinného domu do 150 m2 
– je možná pouze na základě 
ohlášení ovšem za předpokladu, 
že stavebník již získal územně 
plánovací informaci, stavba je 
v souladu s touto informací, 
předloží příslušná závazná sta-
noviska dotčených orgánů státní 
správy vyžadovaná zvláštním 
právním předpisem a stanoviska 
vlastníků dopravní a technické 
infrastruktury, na kterou se 
bude stavba napojovat a která 
budou bez jakékoliv podmínky 
a doloží, že o stavbě informoval 
sousedy, kteří nesmí mít pro 
hladké projednání stavby žádné 
připomínky. A je to. Pokud, ale 
cokoliv z tohoto výčtu chybí, 
musí stavebník požádat o územ-
ní souhlas, který je podobně 
podmíněn – územní souhlas je 
možný pouze u staveb, nevy-
žadujících stavební povolení 
ani ohlášení, staveb ohlašova-
ných apod. a nelze jej vydat, 
obsahuje-li závazné stanovisko 
dotčeného orgánu státní správy 
podmínky nebo nesouhlas. 
A tak dále. 

Z výše uvedeného je zřejmé, 
že změn bude hodně. Jestli 
k lepšímu nebo k horšímu to 
ukáže až praxe, proto hodno-
cení ponechám na čtenářích 
a nejlépe, na budoucích sta-
vebnících.

Od� 15.� ledna� vybíráme� poplatky� za� domovní� odpad,�
který� je� po� schválení� zastupitelstvem� města� ze� dne�
15.12.2006�Kč�390,-�na�osobu�a�rok.�Osvobozeny� jsou�
děti� do� 3� let� a� osoby,� které� se� dlouhodobě� zdržují� v�
zahraničí.� U� těchto� osob� je� potřeba,� aby� někdo� z� pří-
buzných�přišel�sepsat�jednoduchý�protokol�do�účtárny�
a�na�základě�tohoto�protokolu�je�pak�dotyčná�osoba�od�
poplatku�osvobozena.�

Všichni� ostatní,� kteří� mají� trvalý� pobyt� ve�Vracově,� jsou�
pak�ze�zákona�povinni�tento�poplatek�platit�v�místě�trva-
lého�pobytu.�V�žádné�jiné�obci�nemůže�být�po�nich�tento�
poplatek�požadován.

Alespoň�polovina�poplatku�je�dle�obecně�závazné�vyhlášky�
splatná�do�30.3.2007�a�druhá�polovina�do�30.7.2007.�Zaplatit�
však�můžete�celý�poplatek�jednorázově.
�
Za� rok� 2006� dosud� neuhradilo� tento� poplatek� několik�
osob.� Žádáme� proto� všechny� dlužníky,� kteří� dostali�
složenky�na�zaplacení,�aby�dlužnou�částku�uhradili�do�

konce� měsíce� ledna� 2007.� Po� tomto� termínu� předáme�
dluhy�k�vymáhání�odboru�HSO,�který�bude�postupovat�
dle�správního�řádu,�tzn.,�že�může�přikročit�k�exekučnímu�
vymáhání�srážkou�ze�mzdy,�z�důchodu,�z�účtu�atd.�
�
Dále�vybíráme�poplatek�ze�psa,�který�činí�Kč�250,-�za�jednoho�
psa.�Majitel�nového�psa�je�povinnen�ho�přihlásit�do��3�měsí-
ců�věku�psa�a�v�případě,�že�psa�již�nemá,�je�jeho�povinností�
ho�odhlásit.�Poplatek�ze�psa�je�splatný�dle�obecně�závazné�
vyhlášky�do�15.�února�2007.
�
V�účtárně�MěÚ�můžete�tyto�poplatky�zaplatit�každý�den�
mimo�Út�od�7.00�-�11.00�a�od�12.00�do�15.30�hod.�Zaplatit�
můžete�i�bezhotovostně�z�Vašeho�účtu,�číslo�našeho�účtu�
Vám�na�požádání�sdělíme�telefonicky,�případně�e-mailem.�
Naše�tel.�č.�518628183,�e-mail:�uctarna@mestovracov.cz.

Děkujeme Vám, že přijdete včas zaplatit 
všechny poplatky. 

Ludmila�Niklová

Účtárna  informuje

radnice
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Ing. Jiří Houdek

Rada města na svém zasedání 
dne 23.11.2006 schválila dle 
ustanovení  § 122 zákona o 
obcích komise města a jmeno-
vala jejich předsedy. Komise 
je poradní orgán rady města, 
to znamená, že může na úseku 
činnosti, který je jí svěřen, před-
kládat radě města různé návrhy, 
náměty a stanoviska. 
Složení:

předseda: Ing. Jiří Houdek
členové: Ing. Jiří Joura, Ing. 

Šárka Hauserová, Antonín 
Raiskub

Náplň práce komise životního 
prostředí

komise upozorňuje na nut-
nost opatření pro ochranu 
a zkvalitňování životního 
prostředí ve městě
upozorňuje na nezákonné 
jednání právnických a fyzic-
kých osob v oblasti životního 
prostředí
vyjadřuje se k čistotě vod-
ních toků a ovzduší na území 

•

•

•

města
jako poradní orgán rady města 
se zabývá podněty občanů ve 
vztahu k životnímu prostředí
vyjadřuje se ke koncepci péče 
o veřejná prostranství a veřej-
nou zeleň
komise je ze své činnosti 
odpovědna radě města
komise životního prostředí 
je poradním orgánem rady 
města
ve vracovském zpravodaji 
bude komise životního pro-
středí informovat občany 

•

•

•

•

•

o stavu životního prostředí 
města
v součinnosti s občany bude 
podávat návrhy, jak zlepšovat 
životní prostředí ve Vracově a 
zatraktivnit tak naše město
občané se mohou obracet na 
členy komise se svými problémy 
v otázkách životního prostředí, 
ale i  se svými návrhy, náměty, 
stanovisky, jak zlepšovat životní 
prostředí ve Vracově
pro občany je komise život-
ního prostředí poradním 
orgánem

•

•

•

Komise životního prostředí

Počet�klientů�celkem:� 89
celkem�za�služby�bylo�vybráno:� 213�998,-�Kč

bylo� rozvezeno:� 11�816�obědů
� vypráno:� 1�469�kg�prádla
koupání�bylo�provedeno:� 246

(v�domácnosti�nebo�ve�středisku�osobní�hygieny)
bylo� připraveno:� 480�snídaní
� provedeno:� 770�úklidů
dále�bylo�provedeno:� 769�nákupů�a�pochůzek

Všem klientům, kteří využili našich služeb děkujeme a přejeme 
hodně zdraví.

Od�1.�ledna�2007�přechází�pečovatelská�služba�pod�zřizovatele�
Charita� Kyjov.� Sídlo� pečovatelské� služby� je� stále� na� Domě� s�
pečovatelskou�službou�ve�Vracově�tel.:�518�628�324

� Marcela�Repíková

V�roce�2006�jsme�nakoupili�717�knih�a�darem�získali�108�knih.
Náklady�58�525�Kč�hodnota�knih�142�673�Kč.

Tématické skupiny:
� •�beletrie�242�ks�� •�naučná�327�ks
� •�mládež�beletrie�164�ks� •�mládež�naučná�84�ks
Přírůstky podle jazyka:�
� •�čeština�808�ks� •�angličtina�7�ks
� •�španělština�1�ks� •�slovenština�1�ks

Vloni� knihovna� půjčila� 52�673� knih� a� časopisů.� Časopisy� si�
můžete�vybrat�ze�76�druhů.�Knihovna�má�registrovaných�908�
čtenářů� z� toho� 293� dospělých,� 262� důchodců� a� studentů� a�
389�žáků.�Za�rok�bylo�7�821�návštěvníků.�Na�internet�přišlo�596�
obyvatel.�Bylo�uskutečněno�46�besed�pro�952�lidí.�

Od�1.�ledna�2007�se�vybírá�zápisné.�Dospělí�50�Kč,�důchodci�a�
studenti�30�Kč�a�žáci�20�Kč.�

Půjčovní�doba:� pondělí� 8.00�–�11.30� 13.00�–�16.00
� úterý� –� 14.00�–�17.30
� čtvrtek� –� 14.00�–�17.30
� pátek� 8.00�–�11.30� 13.00�–�16.00

Pečovatelská služba 
města Vracov v roce 2006

městská knihovna informuje

   PLES MĚSTA
 
    sobota 10. února  2007 ve 20°° hod.

Hrají:
dechová hudba Vracovjáci
Top Show Band

Předprodej vstupenek od 1. února 2007 v městské knihovně během půjčovní doby.
Cena 150 Kč. Vstupenky jsou slosovatelné.

radnice
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Pátek 16.2.2007
beseda vinařů u bílého vína 
17.00 hod. - jídelna základní 
školy v ul. Komenského 

Neděle 18.2.2007
Fašaňková obchůzka a bese-
da s pochováváním basy 
19.00 hod. – malý sál MKK

Pátek 23.2.2007
beseda vinařů u červeného 
vína v 17.00 hod. – jídelna 
základní školy v ul. Komen-
ského

Neděle 11.3.2007
hodnocení vzorků vína 9.00 
hod. – jídelna základní školy 
v ul. Komenského

Sobota 17.3.2007
Josefská výstava vín ve 13.00 
hod. – sokolovna

Neděle 25.3.2007
pikantní čarování s DDM ve 
14.00 hod. –  kulturní dům

Pátek 30.3.2007
Noc s Andersenem – pro děti 
městská knihovna

zVeme Vás 
dO kina

ÚNOR
 2.2. 19.30 hod. Kráska 
  v nesnázích
 9.2. 19.30 hod. Grandhotel
 16.2. n e h r a j e m e
 23.2. 17.00 hod. 
  Asterixa a Vikingové

BŘEZEN
 2.3. 19.30 hod. 
  Po hlavě do prdele
 9.3. 19.30 hod. 
  Casino Royale
 16.3. 19.30 hod. 
  Ro(c)k podvraťáků
 23.3. 17.00 hod. 
  V tom domě straší

DUBEN
 6.4. n e h r a j e m e
 13.4. 19.30 hod.Obsluhoval 
  jsem anglického krále
 20.4. 17.00 hod. 
  Lovecká sezona

jarnÍ PráZDninY
příměstský tábor na ddm 12. – 16. únor 2007

Nabízíme:
� •�spoustu�her�a�soutěžení�
� •�sportování�v�sokolovně
� •�výtvarné�tvoření
� •�návštěvu�krytého�bazénu
� •�bowling

Kdy: � Jarní�prázdniny:��po�–�pá���vždy�od�9.00�–�15.00�hod.

Cena:� 400,- kč
� v�ceně:�5x�oběd,�pitný�režim,�vstupné�a�cestovné

V případě zájmu si můžete vyzvednou závaznou přihlášku na DDM, 
nebo stáhnout na našich webových stránkách www.ddmvracov.cz
a vyplněnou odevzdat nejpozději do 31. ledna 2007 v kanceláři 
DDM. Tábor je vhodný pro děti 1.– 5.tříd. 

Bližší informace na tel: 518 628 472, 776 095 266.

sbor pro občanské 
záležitosti v roce 2006

Proběhlo osm obřadů vítání 
dětí do života.
Zlatou svatbu, padesát let 
společného života, oslavilo 
osm manželských párů.

60 let manželského života 
oslavil jeden manželský pár.

61 let společného života osla-
vil jeden manželský pár.

64 let trvání manželství osla-
vil jeden manželský pár.

65 let manželského života 
oslavily dva manželské páry.

67 let v manželství oslavil 
jeden manželský pár.

Mgr. Jan Meisl

Projekt pod kterým představitelé 
města Vracova získali finanční 
prostředky pro nově rekonstruo-
vanou Základní uměleckou školu 
na náměstí Míru nese název „Co 
Čech, to muzikant“.

Že toto úsilí padne na úrod-
nou půdu ukázali učitelé i žáci 
ZUŠ na třech vystoupeních pro 
veřejnost.

Na koncertu učitelů 7.12.2006 
vystoupil pěvec Mgr. Martin 
Frýbort, trumpetista Martin 
Fukan, fl étnistka Lucie Chumle-
nová, klavíristé Tomáš Marček 
a MgA Věra Meislová, akordeo-
nista Mgr. Jan Meisl, cimbalistka 
MgA. Martina Krigovská a hous-
lista Michal Ševčík. Posluchači 

zažili krásný večer hudby od 
baroka po současnost. Pěkná 
akustika školního koncertního 
sálu je příslibem dalších kon-
certů pro žáky i hudbymilovnou 
veřejnost.

V podvečer 19.12.2006 před-
vedli své umění žáci ZUŠ za 
doprovodu svých učitelů v kino-
sále kulturního domu. 

Před zaplněným prostorem 
před radnicí MěÚ Vracov zazpí-
val pásmo koled pěvecký sbor 
hudební nauky pod vedením 
T.Marčeka, L.Chumlenové aj. 
Meisla za hudebního doprovodu 
mladých houslistů a fl étnistů.

Žáci p.uč. Mizue Sato zahráli 
a zazpívali na adventním koncer-
tu v kostele sv. Vavřince.

„Co Čech, to muzikant“
školství, kultura
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Nedožité jubileum
a při tom nesmazatelná stopa v srDci

Rok 2007 končí sedmič-
kou a ta pro mnoho lidí 

představuje štěstí. Sedmičkou 
začíná i nedožité jubileum 
muzikanta, učitele a hlavně 
skvělého kamaráda Mojmíra 
Vlkojana. 

Ano, Mirkovi by letos bylo 70 
let. A to štěstí, to jsme si vybra-
li my, kteří jsme měli možnost 
poznat jeho kamarádské a las-
kavé nitro, v jehož koutcích 
se nenápadně ukrývala jistá 
nesmlouvavost, velká dávka 
schopnosti rozdávat radost, 
vtip, bystrá reakce a obrovská 
láska k lidem a jejich schop-
nostem. 

Byl osobností, která uměla 
smutek jiných měnit v radost, 
váhání  v rozhodné činy, v nej-
vážnější situaci našel vždy 
něco humorného. A při tom 
měl spoustu svých vlastních 
bolestí a starostí, které i nám  
bl ízkým zůstaly utajeny , 
neboť  je  dokázal  mistrně 
skrýt. Nejlepšími jeho lid-
skými zbraněmi byl bezelstný 
úsměv a dobrota. 

Do dnes  vzp omínám na 
nedělní odpolední sedánky 
u něho doma v kuchyni, kdy 
s láskou bral do ruky housle 
(říkal jim pastě) a já jsem mu 
musel zpívat a pískat nápěvy 
našeho regionu, které oka-
mžitě zapisoval do not. Při 
jeho skvělém višňáku jsme jich 
sepsali několik desítek a ze slí-
bených dvou hodin bylo vždy 
celé odpoledne a taky večer. 
Ty písně pak učil mladé hud-
ce, kteří hrají a nebo zpívají 
dodnes, i když každý v jiné 
muzice. 

Měl v sobě kouzlo, které 
nedovolilo nikomu z nás se 
dále muzice nevěnovat, nebo 
na ni zanevřít. Jeho nadše-
ní v nás zůstalo do dneška 
a z mnohých jeho žáků se stali 
známí a populární instrumen-
talisté. 

Protože kromě muziky kro-
měřížské školy a vojenského 
souboru Jaslo hrál vlastně 
ve třech souborech, kterým 
plně věnoval veškerou energii, 

rozhodli jsme se předvést pro-
gram za účasti všech tří těchto 
seskupení. Tyto soubory totiž 
všechny dosud existují a půso-
bí ve svých regionech jako 
skuteční nositelé tradic. 

Prvním byl Včelaran v Bílo-
vicích, druhým napajedelský 
Radovan a třetím naše vra-
covská Marýnka. Navazujeme 
kontakt s Vlkojanovými býva-
lými hudci, tanečníky a zpě-
váky. Chceme tento společný 
pořad ukázat v Bílovicích, 
Napajedlích i Vracově a spojit 
nás všechny pro tento rok do 
jedné velké rodiny, které Mi-
rek položil základy a oddaně 
jí sloužil. 

Myslím, že je to nejlepší 
způsob oslavy narozenin, 
u nichž sice Mirek nebude 
jako primáš, ale bude hrát 
v každém z nás. Termín jed-
notlivých vystoupení vám 
všem včas oznámíme.

Když si sedám za cimbál 
a přejdu paličkami po stru-
nách, vždycky za levým rame-
nem jako bych cítil Mirkův 
šibalský úsměv. Dokud budu 
hrát já, bude tu se mnou i on 
– a ten jeho úsměv taky. 

Pavel Petržela

společnost
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Otevření sídla Nadace

Růžena Vávrová

V pátek dne 10. listopadu 2006 
se ve Vracově v Luční ulici 
slavnostně otevřela budova 
Nadace symfonického orchestru 
Chamartin.

Tato nadace je neziskovou 
organizací, která vznikla 14. červ-
na roku 2001 v Madridu a její 
původ se odvíjí od stejnojmenné 
kulturní asociace založené v roce 
1993. Hlavním posláním nadace 
je šíření významu hudby ve 
Španělsku i v zahraničí, vzdělá-
vání mladých hudebníků během 
studia či po absolvování hudeb-
ního vzdělání, pořádání koncertů, 
výstav, jazykových kurzů.

Zakladatelem je pan Jose Julio 
Moreno Baena ze Španělska, 
jehož zásluhou byla postavena 
i nová budova vracovské poboč-
ky nadace.

S podrobnějším přehledem 
jednotlivých činností budou 
občané seznámeni v některém 
z příštích vydání Vracovského 
zpravodaje.

Nyní se však chci vrátit zpět 
ke slavnostnímu otevření.Ve 
středu 8. listopadu přiletěl 
z Madridu celý Symfonický 
orchestr Chamartin spolu se 
smíšeným pěveckým sborem 
Talía a celé toto těleso 
o více než šedesáti 
členech se v Bra-
tislavě účastni-
lo dlouhou dobu 
předem plánova-
ného koncertu. 
Následujícího dne s e 
ke španělským hudebníkům 
a zpěvákům přidal Vojenský 
umělecký soubor ONDRÁŠ 
s taneční skupinou.Přiznávám, 
že jsem si neuměla dostatečně 

představit, jak spolu budou hrát 
muzikanti zcela odlišného žán-
ru, kteří se poprvé setkali pár 
hodin před prvním vystoupením! 
Koncert 9.v Brně i 10.ve Bzenci 
však zcela předčil mé očekávání 

a byl přijat všemi 
posluchači velmi 

vřele. Samotný 
název pořadu - 

Koncert retazos 
– hudba bez hranic, 

i skutečnost, že se jedna-
lo o benefi ční koncerty 
ve prospěch Masaryko-
vy onkologické nadace, 

daly celému večeru hlubo-
ký smysl. Každé jednotlivé číslo 
doprovázel obrovský aplaus, 
díky němuž se končilo po oba 
dny téměř s hodinovým zpo-
žděním. Snad každý si odnášel 
domů hluboký zážitek.

Po koncertu následovalo ofi ci-

ální otevření nového sídla nada-
ce za účasti pozvaných osobností 
z oblasti veřejného,politického 
i kulturního života. V průběhu 
celého večera vyhrávala k malé-
mu pohoštění cimbálová muzika 
Vojenského uměleckého souboru 
Ondráš, která tímto symbolic-
ky zakončila dvoudenní velmi 
úspěšnou česko – španělskou 
hudební spolupráci.

Prosím o pochopení všechny 
zájemce, kteří zatím nedostali 
možnost přijít se do nadace 
podívat. Důvodem je omezená 
kapacita hudebního sálu i ostat-
ních prostor. Koncem jara se 
však otevřou dveře nadace sku-
tečně pro všechny a již předem 
jsou také všichni srdečně zváni. 
O termínu i programu budeme 
včas informovat.

Nadace symfonického 
orchestru Chamartin

symFonickéHo orcHestru cHamartin Dne 10.11.2006

ke slavnostnímu otevření.Ve 
středu 8. listopadu přiletěl 
z Madridu celý Symfonický 
orchestr Chamartin spolu se 
smíšeným pěveckým sborem 
Talía a celé toto těleso 
o více než šedesáti 

a byl přijat všemi 
posluchači velmi 

– hudba bez hranic, 
i skutečnost, že se jedna-
lo o benefi ční koncerty 
ve prospěch Masaryko-
vy onkologické nadace, 

daly celému večeru hlubo-
ký smysl. Každé jednotlivé číslo 

Masopustní tradice ve Vracově
Pavel Petržela

Stejně jako ostatní obce našeho 
regionu, slavil i Vracov konec 
muzikantského roku tedy 
pochováváním basy před pope-
leční středou. 

Vracov má vůbec ve zvyku 

duševně měnit kalendář podle 
popularity některých zvyko-
slovných událostí pracovního 
a nebo církevního roku. Proto 
pro některé Vracovjany býval 
rok od dožínek po dožínky, 
pro mnohé dnešní příznivce 
národopisu trvá rok od hodů 

do hodů. Pro muzikanty to bylo 
už od devatenáctého století od 
Velikonoc do popeleční středy, 
kdy basa jako symbol muziky 
a tradiční zástupce všech hudeb-
ních žánrů je pochována, aby 
byla znovu vzkříšena a povolána 
k rozdávání radosti, zpěvu a tan-

ce po skončení hudebního půstu 
o velikonočních svátcích. 

Proto před popeleční středou 
bývalo zvykem, že po Vraco-
vě chodíval podivný průvod 
(a bývalo jich i několik), který 
sestával z příležitostné muzi-
kantské formace doprovázené 

společnost
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Vánoční koncerty Marýnky
mají Další Dvě Domovské scény

Pavel Petržela

Už dvanáct let pořádá soubor 
Marýnka vánoční koncerty, 
které už mají tradici. Za tu 
dobu už je shlédly a vyslechly 
stovky lidí v mnoha obcích. 
Není důležité, zda to bylo 
v kostele, kulturním domě či 
obřadní síni, vždy měli kouzlo 
i pro nás, kteří jsme se snažili 
rozsvítit oči a srdce poslucha-
čů. Dvě místa ale pro nás mají 
neopakovatelné kouzlo, pro-
tože víme dopředu, kde budou 
někteří posluchači sedět, kdo 
bude zpívat s námi a za ta léta 
jsme už měli možnost poznat 
i nové rodinné příslušníky 
mnohých z nich. Jsou to Bučo-
vice a Rohatec.

Poslední koncerty v obou 
místech byly doslova nabité 
porozumněním a citem.

Dlouhý sál bučovského zámku 
už je trvale naší druhou scénou 
a v Rohatci jsme jako doma jak 
v obřadní síni obecního úřadu 

(tam jsme provedli i velikonoč-
ní koncerty), tak v kulturním 
domě. Nejvíc se ale těšíme vždy 
na poslední neděli před Štěd-

rým dnem, protože víme, že 
s námi strávíte společnou hodi-
nu vánoční muziky a zpěvu vy 
– Vracovjáci. Děkujeme vám za 

přízeň těšíme se na příští koncert.
Na snímcích je muzika a sbory 

v Dlouhém sále zámku v Bučo-
vicích. 

zpěváky a tanečníky, z nichž 
mnozí byli v maskách, které 
představovaly tradiční životní 
hodnoty. Tak se v průvodu obje-
voval policajt jako symbol práva, 
voják byl symbolem moci, žid 
zase bohatství, žena s děckem 
jako symbol rodiny, smrt jako 
symbol zmaru a pomíjivosti 
života, ze zvířecí říše tu býval 
kůň jako hospodářský symbol 
a také medvěd představující 
sílu.

Tanec s dřevěnými šavlemi se 
k nám dostal až v posledních 
asi čtyřiceti až padesáti letech 
z moravsko slovenského pome-

zí a byl pro svou rytmičnost 
a hlavně pro možnost opěvovat 
příslušníky navštěvovaných 
domů rýmováním do slok jed-
noduchého, ale velmi podma-
nivého nápěvu. Tato v podstatě 
forma koledy dávala možnost 
skupinám koledníků po skon-
čení obchůzky při pochovávání 
basy občerstvit sebe i hosty 
jejich zábavy vším, co dokázali 
při obchůzce shromáždit. Ať 
už se jednalo o špek, vajíčka, 
buchty, boží milosti, kořalku, 
klobásy a další pochutiny, bylo 
vše zkonzumováno při zábavě 
mnohdy až bezuzdné, neboť 

končil rok muziky a zábavy 
a veškerá energie a humor 
musely z duše všech účastníků 
ven, aby pobavili sebe, všechny 
blízké a hosty . Při tom ještě 
formou humorně předstíra-
né liturgie dokázali vyzpívat 
a vymodlit své poklesky a úlety 
za poslední rok tak, že mnohé 
z přítomných bolelo břicho od 
smíchu a ti zvědavější se i lecos 
dověděli.

Folklorní soubor Marýnka 
každoročně obchází Vracov 
fašaňkovým průvodem a nav-
štěvuje své přátele, členy souboru 
a všechny kteří jsou jim blízcí.

Nebude tomu jinak ani letos, 
protože v neděli 18. února po 
uskutečnění této obchůzky 
pochováme slavnostně basu 
v malém sále MKK Vracov 
a všechny vás srdečně zveme 
nejen k tomuto obřadu, ale 
i k besedě, tanci a zpěvu. Začá-
tek zábavy bude v 19 hodin 
a protože se jedná o neděli, 
pochováme basu tak, abyste 
mohli v pondělí fungovat bez-
poruchově už od rána. 

Věřím, že nám pomůžete sníst 
a vypít to, co našim hostům 
a divákům náleží. Těšíme se 
na vás.

společnost, kultura
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Cestičkú zafúkanú …
Helena Hubrová

 Zimní čas je dlúhý k pře-
mýšlání, ke čtení i k jiným 
bohulibým činnostem. Čas 
se negdy tahne jak sirupová 
niť, protože venku protahuje 
zimú, fučí větr, a jak říkávala 
naša baběnka: včíl enom sedět 
u kamen a ohřívat oškvarky! 
Oddychuje příroda, spočívají 
aji lidi. Eště že máme ty tele-
vizory, rádia, počítače a iné 
vymoženosti doby.

Ale co dělávali lidi dřív, gdyž 
teho nebylo? Měli blíž k sobě. 
Chodívalo se po besedách, čítali 
se knížky, plétlo se, vyšívalo, 
dralo péří nebo se látaly pytle 
pro další použití.

Radosťú děcek bývaly zabí-
jačky. Na to se těšívaly dlúho 
dopředu, eště než se chalupú 
rozvoněl česnek a cibula, a ve 
vzduchu bylo cítit napětím 
a nervozitú, aby všecko dobře 
dopadlo. A hlavně dobrý řezník, 

ten býl nejdůležitější osoba, 
šak si ho u každéj zabíjačky 
považovali a zamlúvali dlúho 
dopředu …

zvlášť za doby 
krupónů, keré 
se musely ode-
vzdávat, aby  
„se vlk nažrál 
a koza zosta-
la celá“! …ale 
o tom možú 
vykládat povo-
lanější.

Včíl hodně letí slovo 
adrenalín! My zme  tenkrát 
nevěděli co to je, ale adrenalinu, 
gdyž zpomenu, zme si užili taky 
dosť …

Neposlechnút doma a risko-

vat výprask, to býl taky kúsek 
z něho. Nebo saňkování na 
Kaňovéj: gdo to zažíl, ví o čem 

je řeč. Nervozitú zme 
postávali nahoře 

n a  s t ar t ov a -
cí ploše a při 
pohledu „na 
fi čák“, co nás 
čeká během 

sjezdu, se vla-
sy  j e ž i ly  a le 

slasť vítěza byla 
silnější než vidi-

na teho, co nás čeká 
doma … Saňky lítaly i metr nad 
zemú, po kořeňách stromů se 
muselo šikovně rejdovat mezi 
stromama, aby dojezd neskončíl 
moc brzo a nakonec s lítosťú 

dole posbírat, co zostalo ze 
saněk i z odvahy a cestú dom si 
chystat výmluvu, proč se stalo, 
co se stalo.

Adrenalínem býl i sv. Mikuláš, 
což možú potvrdit i děcka eště 
aji dnešní doby. Při pohledu na 
svatú suitu by býl i ten největší 
dareba slíbil to, co nemá, včetně 
svojéj duše a těla! A potem to 
těšéní se na Vánoce, esli vůbec 
neco bude pod stromečkem 
nebo nic?

A gdyž se vydařilo, a bylo 
snihu velkému psu až po uši, 
to potém vypukly veliké pou-
liční boje, v niž „nekerým šlo 
i o život!

„Mládí je opojná vína číš ...“ 
říká klasik a má pravdu.

A zima, přestože se nám neg-
dy svojú přítomnosťú už aji 
omrzá, má svoje kúzlo gdyž 
je taková, jak má byt: se svojú 
poetičnosťú i dlúhýma nocama, 
se všeckým, co k ni patří – i těše-
ním se na jaro!

Sníh uvázal šátek   Zast esklo se ozvěně
holým hlavám st romů  po rolničkách koní
prošlapané cest y  jenom mráz tu st říbrně
svedl dlouze dolů.  v zimním čase zvoní …

považovali a zamlúvali dlúho 

zvlášť za doby 
krupónů, keré 
se musely ode-

o tom možú 
vykládat povo-

Včíl hodně letí slovo 

Kaňovéj: gdo to zažíl, ví o čem 
je řeč. Nervozitú zme 

postávali nahoře 
n a  s t ar t ov a -
cí ploše a při 
pohledu „na 

sjezdu, se vla-
sy  j e ž i ly  a le 

slasť vítěza byla 
silnější než vidi-

na teho, co nás čeká 

Slovácké toulky Čaganovem
„Všecky myši za sebou,
za sebou, za sebou,
všecky myši za sebou
jdou a jdou …“

… vyhrávali sta-
říček svoji písničku 
i s kapelou, které 
veleli. Očima při 
tom šelmovsky 
blýskali, kou-
leli na všecky 
strany, nohama 
v e  v y s o k ý c h 
botách podu-
pávali. Byl bál 
a mazurka zlatý 
hřeb večera.

„Augustine, 
že nebudeš hrát 
bosky?“ Boty 
letěly do kou-
ta a kamarádi 
– dobrodinci 
jim namalovali 
nové, černým 

viksem až po kolena. To se 
potom spalo v duchnách …

Ba, vsadili se, že budou hrát 
jenom v košuli! Přespolní si 
potom šiškali, že 

t a m 

hrajů aji panáček. Když pocho-
vávali basu (někdy ji mívali 
i doma, vždycky jsme jim na 
ni brnkli a utékli, staříček nás 
za to honíval po dvoře) nechali 
ze sebou dělat všecko mož-

né, leželi bosky 

jako mrtví i když na ně šťákali 
vodu, ale jak jich začali lechtat 
na patě, vyskočili jak srnec – „ó 
vy jedni aksamiti!“ – protože 
tam byli velice lechtivý.

Lidé jich rádi zvávali na svatby 
po celém okolí. Ale ty návraty! 
Staříček vyšli naparáděný, housle 
pod paží, kapse prázdné. Po týd-
nu kapse plné peněz, ale únavou 
někdy usnuli a domů se vrátili 
tak chudý, jak vyšli. Jedou se tak 
vraceli z Domanína i s kamará-
dem Frantou Raisiglem, slavným 
cimbalistou, kde už vydali ze 
sebe všecku energii. Nohy jim 
mašírovali po cestě sem tam, 
od kříkopy ke kříkopě, když 
se jim chtělo jít na stranu, ale 
jak to udělat…? Dostali nápad! 
Zapřou se zádama o sebe, aby 
nespadli a bylo to! Staříček 
potom rád dávali hádanku – co 
je v životě nejtěžší? Jít v kulaté 
věži do rožka!

Anna Borutová

… vyhrávali sta-
říček svoji písničku 
i s kapelou, které 

potom šiškali, že 
t a m 

za to honíval po dvoře) nechali 
ze sebou dělat všecko mož-

né, leželi bosky 

společnost
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Vít Blaha

Opět jsem po čase vzal do 
rukou Dějiny města Vracova 
od autora dr. Hurta, z důvo-
du docela prostého, nemohl 
jsem si vzpomenout na jedno 
jméno vracovského rodáka, 
které jsem po delším hledání 
našel. Ale před tím jsem narazil 
na nesrovnalost v „Rejstříku 
osobním“. Tam jsem na straně 
245 našel jméno Tkadleček 
Karel, ředitel měšťanské školy 
138 (str.).

Na l i s tov a l  j s e m  s t r anu 
138 a tam dole v posledním 
odstavci – ,,Ve správě měšťan-
ské a později občanské školy 
se vystřídali“ – a následují 
jména ředitelů od r. 1920 až po 
František Vrbecký 1930–1939, 
Karel Tkadleček 1939–1948, 
Jaroslav Hroch 1948–1949 
a pak pokračují další ředi-
telé.

Nevím jak přišel dr. Hurt ke 
jménu Karel u jména ředitele 
Tkadlečka. Ředitel Tkadleček 
se nejmenoval Karel, ale Emil. 
Další zmínka o řediteli Tka-
dlečkovi v „Dějinách města 

Vracova“ není. Po devíti letech 
působení ve Vracově je záměna 
jména (chci věřit, že neúmy-

slná) myslím trochu málo.
Že se jmenoval Emil doka-

zuje zápis z Kroniky střední 

školy,  kterou začal  v roce 
1939 psát právě ředitel Emil 
Tkadleček. A potvrzuje to 
jeho nástupce Jaroslav Hroch 
(obr. 1).

Protože ještě žije dost lidí, 
kteří jej znali, a které ředi-
tel Emil Tkadleček učil, je 
myslím správné uvést jeho 
skutečné křestní jméno (pro 
nevěřící jeho vlastní podpis 
– obr. 2).

I mistr tesař …

Obr. 1 (OAV – Okresní akční výbor)

Obr. 2

Anna Borutová

„Stařenko, udělejme si černou 
hodinku.“ Byl listopad dny 
krátké a večery dlouhé. Rodiče 
ještě něco sklízeli a staříček 
chystali na mlatevni řezan-
ku a poklízeli naši jedinou 
kravičku a ovečku. Stařenka 
přiložili do transportu, ten 
se celý rozžhavil a vydával 
záři. Z trouby voněla pečená 
panenská jablíčka. Stařenka je 
pocukrovala (Panečku to byla 
pochoutka!) a vyprávěla. 

O vracovském zámečku, 
zabijáku a o dvou křížích, kte-
ré tam stávaly. Jaká to bývala 
nebezpečná jízda po průtržích, 
když byla zmola hluboko 
vymletá a vůz sjížděl z kopce, 

jak se muselo zahákovávat! 
O Balkáně, kde stával mlýn 
a v něm uhořela mlynářova 
dcera Eliška. Jak na jezeže 
v dávné době stávala tvrz, 
ještě se tam po ní vyorávaly 
zbytky. 

Večer jsme chodívali na bese-
dy k Maturom a Skřivánkom. 
Tetička nám nabízela buchty. 
„Vemte si, nikdo jich nechce.“ 
Zapomněla jich osolit. 

Jedou v noci strýček uslyšeli 
šramot. Vyšli do tmy a zavo-
lali: „Je tam někdo?“ Ozvalo 
se: „N–i–k–d–o !“ A tak šli 
spokojeně spat. Ráno zjistili, že 
jim ukradli kohouta. 

Tetička Maturova pocházela 
z Vlkoše. Měla bratra generála 
Ingra. Vyprávěla nám, jak jim 

vzkázal z hradu, aby si oblékli 
krásné vlkošské kroje. Napékli 
dobrých koláčů a byli tam před-
staveni prezidentovi.

Listopad utékl a byly rorá-
ty. Každé ráno ještě za tmy, 
zasněženou a slabě ozářenou 
cestičkou, jsme přišli k Hra-
bincovému. Ta vánoční krása 
za výlohami! A z kostela do 
školy. 

Školičko vracovská
dívčí i chlapecká
s lípami pod okny.
Co vzpomínek se vybaví
na život školou povinný …

V zimě jsme bývali ve ško-
le i přes poledne. Vždy dvě 
maminky, které se střída-

ly, nám uvařily tu nejlepší 
polévku. My jsme jim pak 
přišli poděkovat. A to už měli 
u pekařů Fridrichů za oknem 
upečeného Mikuláše i s čer-
tem! V životní velikosti se pak 
snesli na zlaté šňůře nad hřbi-
tovem. A byly Vánoce. 

Vyhlížení první hvězdičky 
a na stole Ladův stromeček 
zasazený do dřevěného pozla-
ceného kříže. Na něm panen-
ská jablíčka, oříšky zabalené 
ve zlatě, šifličky ve staniolu 
a vykrajované hvězdičky. Pod 
stromečkem šaty a kabelka, ale 
žádná panenka … 

Ach rodičové zlatí, upra-
covaní! Po chvíli pláče jsem 
rozbalila a k srdci přitiskla ty 
nejkrásnější Ježíškovy šaty.

Už nebudou víc ty časy, které někdy bývaly …
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Český zahrádkářský svaz Vracov 
Antonín Kozumplík

za výbor ZO ČZS Vracov

Činnost organizace byla zaměřena 
hlavně na vinohradnictví. Nejdů-
ležitějšími úkoly v prvním polo-
letí 2006 bylo uspořádat besedy 
u vína a Josefskou výstavu vína, 
která je ve Vracově již tradicí. 

Besedy u vína měly dob-
rou účast a splnily své poslání, 
ochutnat, zhodnotit přinesené 
vzorky jednotlivých vinařů a zís-
kat v diskuzi i odborné rady. 
U bílého vína se zúčastnilo 33 
vinařů, u červeného 29 vinařů.

Výstava se uskutečnila v sobo-
tu 18. března v sále sokolovny. 
Pochopením vinařů z Vracova 
i okolních obcí bylo předloženo 
489 vzorků velmi kvalitních vín. 
Účast milovníků vína na výstavě 
byla proti minulým rokům vyšší 
a vlastní výstava a její průběh 
byla hodnocena kladně, zejména 
účastníky ze vzdáleného okolí. 
Oprávněně můžeme konstatovat, 
že výstava přispěla k propagaci 

vracovských vín i samotného 
města Vracova.

Pro vinaře byl uspořádán 
exkurzní zájezd do Rakouska 
do města Kremže, zúčastnilo se 
32 osob. Byla navštívena střední 
vinařská škola, ve které byla pro-
vedena prohlídka učeben, tech-
nického vybavení pro výuku, 
strojního zařízení pro obdělávání 
vinic, sadů i sklepní hospodářství 
včetně ochutnávání vína. 

Další exkurze byla ve vinařském 
družstvu taktéž ve městě Kremže. 
Je to nově vybudovaný objekt 
pro zpracování hroznů a výrobu 
vína, vlastní i vinice. Mají novou 
technologii, strojní zařízení i skla-
dovací tanky - všechno v nerezu. 
Byl to dobrý příklad spolupráce 
soukromých vinařů v družstevní 
organizaci, jak dosahovat dobrých 
výsledků. Také zde bylo ochut-
náno několik dobrých vzorků.

Další zájezd vinařů byl na 
Mezinárodní výstavu vína na Slo-
vensko do Skalice. Zúčastnilo se 

35 vinařů. Oba tyto zájezdy byly 
účastníky hodnoceny kladně.

Dne 28.9.2006 byl v malém 
sále kulturního domu uspořádán 
seminář o novelizaci Vinařského 
zákona. Seznámení s novelizací 
provedl ing. Králíček z Minis-
terstva zemědělství. Přesto, že 
byla provedena propagace, účast 
byla malá.

Pro vracovské občany jsme 
v průběhu roku zveřejňovali ve 
Vracovském infokanále infor-
mace o předpokládaném výskytu 
chorob, škůdců na vinicích, 
ovocných stromech i zelenině. 
Současně byly doporučovány 
chemické ochranné přípravky, 
hnojiva a další opatření.

Pro rok 2007 připravujeme 
následující akce:

pátek 16.2. v 17.00 hod. Bese-
da u bílého vína v jídelně ZŠ 
v ul. Komenského
pátek 23.2. v 17.00 hod. Bese-
da u červeného vína v jídelně 

•

•

ZŠ v ul. Komenského
neděle 11.3. od 9.00 hod. 
Hodnocení vzorků vína pro 
výstavu v jídelně ZŠ v ul. 
Komenského
sobota 17.3. od 13.00 hod. 
Josefská výstava vína v sále 
sokolovny ve Vracově.

Opět jako v roce 2006 budeme 
ve Vracovském infokanále uvádět 
informace o možném výskytu 
chorob a škůdců na vinicích, 
ovocných sadech i okopaninách 
včetně doporučených ochranných 
prostředků. Tyto informace budou 
ve skříňce na zahrádkářském zaří-
zení v ulici Jiráskové.

V současné době výbor orga-
nizace zpracovává podklady pro 
propagaci vracovského vinařství. 
Historie vinařství i současný 
stav ve vztahu k nyní tvořeným 
vinařským stezkám i možnosti 
účasti návštěvníků Vracova při 
různých kulturních a národopis-
ných akcích.

•

•

Vlastimil Aust

Vážení přátelé, dovolte mi, abych 
vás seznámil s hospodářskou 
činností naší místní organizace 
v uplynulém roce 2006.

Členové jiných organizací ulo-
vili v našem revíru 108 kaprů, 330 
cejnů, 1 úhoře, 8 amurů. Celkem 
ulovili 447 kusů ryb o hmotnosti 
393,6 kg. Oproti loňskému roku 
ulovili o 33 kusů ryb více.

Zarybňovací povinnost pro 
naši organizaci vyplývající z 15 ha 
rozlohy vody pro rok 2007 je 
následující: vysadit 1 150 kusů 
kapra, 500 kusů lína, 1 000 kusů 
rychlené štiky, 500 kusů candáta 
a 250 kusů amura. Tato povinnost 
ve finančním vyjádření předsta-
vuje částku 60 – 70 tisíc korun dle 
výše cen platných v letošním roce.

Výdej povolenek se uskuteční ve 
dnech 11.2.2007 a 18.2.2007 v KD 
v době od 9.00 do 12.00 hodin.

Při této příležitosti obdrží kaž-
dý člen nové Bližší podmínky 

výkonu rybářského práva, čili 
RŘ, platný od 1. ledna 2007, který 
obnáší některé změny. Například 
se zakazuje označovat lovná místa 
na vodní hladině, lov do čeřínku 
je povolen až od 16. června, při-
čemž nesmí být pruty nastraženy 
a do 15 let se nesmí do čeřínku 
lovit atd. Doporučuji, aby si každý 
lovící tyto nové Bližší podmínky 
výkonu rybářského práva ve vlast-
ním zájmu prostudoval a tím se 
vyhnul nepříjemnostem.

I v letošním roce plánujeme 
uskutečnění rybářských závodů, 
jak pro mladé tak i dospělé rybá-
ře. Závody by se měly uskutečnit 
v měsíci květnu. Bude však záležet 
na počasí a dále pak na termínu 
dodávky kaprů před závody.

Místní organizace Moravského rybářského svazu

zarybňovací povinnost pro rok 2006 a její plnění
plán�
v�ks

skutečnost�
v�ks

kg Kč

Kapr K2–3 1 150 1 685 2 485 142 453

Lín 500 – – –

Štika Š1 1 000 4 000 – 4 200

Candát C1 500 1 000 – 4 200

Amur 250 500 200 11 000

BR – plotice, perlín, karas – 1 350 350 8 662

celkem 3 400 8 535 3 035 170 515

ceny povolenek pro rok 2007
dospělí noví�členové ½ noví�½ do�15�let

povolenka 700 700 500 500 200

členské 300 300 250 250 100

zápisné – 1 000 – 1 000 –

školení – 300 – 300 –

brigády – 1 050 – 1 050 –

tiskopisy 50 50 50 50 50

startovné 50 50 50 50 50

celkem 1 100 3 450 850 3 200 400

Hodnota�brigádnické�hodiny�zůstává�i�pro�letošní�rok�70�Kč.

Ceny�hostenek�pro�rok�2007
dospělí ½�=�do�15�let

denní 150 Kč 75 Kč
víkendová 350 Kč 175 Kč
týdenní 600 Kč 300 Kč
roční 3 000 Kč 1 500 Kč
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Marie Bačíková

Náš Klub důchodců oslavil v roce 
2006 už 35 let svého trvání. Pro 
osvěžení paměti uvádím, že vzni-
kl v dubnu 1971 a jeho prvním 
předsedou byl pan Oto Matura. 
Po něm tuto funkci převzal pan 
Antonín Sečka, posléze pak jeho 
manželka paní Jarmila Sečková. 
Členská základna měla kolem 
150 členů, ale v současné době 
se počet členů snižuje.

Někdy máme dojem, že až pře-

stane do klubu docházet „stará 
garda“, tak naše generace seniorů 
už o členství v nějakém klubu 
nebude mít zájem. Přesto věříme, 
že klub si svou bohatou činností 
získá další pokračovatele.

Pro zajímavost uvádím některé 
akce z uplynulého roku, které 
připravila naše samospráva:

Poznávací výlet do Bratislavy 
a Mariánky, nákupní zájezdy 
do Polska, 2x v roce setkání 
jubilantů, účinkování pěveckého  
kroužku společně se Slováckým 

souborem Vracov na slavnostech 
ve Bzenci, účast na dožínkách 
a hodech, pochopitelně ve vra-
covských krojích. Dále jsou 
to pravidelné nedělní besedy 
v klubu, cvičení seniorů v DDM 
a úterní setkání zpěváků.

V měsíci prosinci připravila 
samospráva vánoční besídku, 
které se zúčastnilo 110 členů. 
Pěvecký kroužek připravil pásmo 
koled a závěrem programu zpíva-
li koledy všichni přítomní. Samo-
správa, zpěváci a besedníci (to 

jsou účastníci nedělních besed), 
měli ukončení roku v klubovně 
DPS. Byla to dvě skutečně krásná 
odpoledne, kde se střídavě zpíva-
lo a besedovalo.

Na 17. února 2007 připravuje 
Klub důchodců „Senior bál“, na 
který jsou všichni – nejen senioři, 
srdečně zváni.

Vážení senioři, jste zváni  nejen 
na ples, ale také jako noví členové 
Klubu důchodců. Přece po pět-
atřiceti letech nenecháme Klub 
zaniknout!

Ze života Klubu důchodců

Vracov – křižovatka koňských stezek
Ing. Michal Miklenda

Jezdecké sdružení Podkova

Vracov se stane důležitou křižovat-
kou koňských stezek. Jihomoravský 
kraj připravuje vybudování jejich 
základní sítě v délce mnoha stovek 
kilometrů. Jedna z hlavních tras, 
součást páteřní sítě, povede lesem 
kolem Vracova. Půjde o dálkovou 
stezku Jižní Čechy – Slovensko, 
ze které na okraji Vracova odbočí 
trasa napojující Zlínský kraj a trasa 
směřující přes Koryčany na Dra-
hanskou vrchovinu.

Koňské stezky jsou obdobou 
cyklostezek. Jedná se o značené 
trasy umožňující putování jezdců 
na koních a koňských spřežení. 
K jejich vybudování se rozhodl 
Jihomoravský kraj na základě 
dlouholetých dobrých zkuše-
ností z Rakouska, Jižních Čech 
a dalších regionů. V rámci pro-
gramu přeshraniční spolupráce 
INTERREG IIIA, Česká repub-
lika/Rakousko, zahájil projekt 
„Putování na koni Jihomoravským 
krajem – jezdecké stezky a koňské 
stanice“, v jehož první etapě byla 
navržena a zakreslena síť páteřních 
jezdeckých stezek a vytvořen kata-
log koňských stanic, které budou 
poskytovat nezbytné zázemí pro 
jezdeckou turistiku.

Vytyčení tras koňských stezek 
není jednoduchá záležitost. Měly 
by vést nejlépe po cestách ve volné 
přírodě, vyhýbat se přírodním 
rezervacím, zastavěným oblastem, 
nezpevněným hrázím vodních děl, 

souběhům s turistickými chodní-
ky, frekventovaným komunikacím, 
železnicím a dalším nebezpečným 
místům. Ten, kdo zkusil na koni 
někam cestovat, ví, jak je to obtíž-
né. Síť nezpevněných polních cest 
je značně prořídlá, nelze po nich 
objet vesnici, v mapách zanesené 
cesty jsou často zaorány, jsou 
zrušeny přejezdy a přechody přes 
železnice v otevřené krajině, nee-
xistují mostky přes potoky.

Typickou ukázkou takové situ-
ace je bohužel i Vracov, který 
není možné objet severojižním 
směrem kvůli naprosté absenci 
polních cest.  Situaci zde ještě více 
komplikuje železnice, kterou lze 
překročit pouze na přejezdech 
ve městě. Z tohoto důvodu musí 
být obě odbočné větve koňských 
stezek (směr Zlínský kraj a směr 
Koryčany) vedeny po silnici přes 
železniční přejezd u školy. Toto 
řešení není ideální z hlediska 

bezpečnosti koní ani z hlediska 
města. Prozatím ale neexistuje 
jiná možnost, protože nejbližší 
přejezdy mimo Vracov jsou až 
ve Vlkoši a Bzenci, kde je situace 
obdobná.

V návaznosti na jezdecké stezky 
se ve Vracově buduje jezdecká sta-
nice – odpočívadlo na křižovatce 
koňských stezek. Jde o obdobné 
odpočívadlo, jaké známe z cyk-
lostezek či turistických tras, avšak 
uzpůsobené pro koně, jezdce 
a koňská spřežení. Jde o bez-
obslužný veřejný areál, který bude 
poskytovat krátkodobé útočiště 
a zázemí jezdcům a jejich koním 
k odpočinku, občerstvení, pře-
sedlání či úkrytu před nepřízní 
počasí. Postupně vzniká v lokalitě 
za „Vtačím“ tak, aby přirozeně 
zapadl do okolní přírody a pro-
měnil dlouhodobě nevyužívané 
plochy v hezké místo, sloužící 
obyvatelům i návštěvníkům Vra-

cova. Na jeho vybudování získalo 
Jezdecké sdružení „Podkova“ 
dotaci z fondů Evropské unie 
v rámci programu Leader+.

Ač se o koňských stezkách v tis-
ku hovoří jako o „koňských dálni-
cích“, není třeba se obávat, že by na 
nich byl nějaký dramatický provoz. 
Nelze také předpokládat, že by 
se po zřízení jezdeckých stezek 
přestali koně po ostatních cestách 
pohybovat úplně. Jezdec na koni 
i kůň s povozem jsou účastníky 
silničního provozu, podobně 
jako motoristé, chodci i cyklisté. 
Poznatky ze sousedních regionů 
však ukazují, že sami jezdci i voz-
kové dávají přednost vyznačeným, 
klidným stezkám, pokud ve směru 
jejich jízdy existují. 

Kromě vyšší bezpečnosti lidí 
i zvířat a větší plynulosti provozu 
umožní jezdecké trasy i výraz-
nější rozvoj jezdecké turistiky. 
Po koňských stezkách kolem 
Vracova se tak bude, zejména 
v sezóně, pohybovat ekonomicky 
zajímavé množství potenciálních 
návštěvníků města a zákazníků 
vracovských podniků a firem. 
První krok již byl učiněn: stez-
ky Vracov neminou, bude zde 
dokonce jejich křižovatka a také 
možnost „zaparkování“ koní na 
jezdecké stanici. Zda si jejich 
jezdci odskočí na koupaliště, do 
restaurace nebo využijí služeb 
jiných místních podniků, bude 
záležet na tom, jak je tyto podniky 
dokáží oslovit.
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Pršelo, jen se lilo a vody v přírodě stále nebylo

Pavel Mezihorák

Předkládám Vám roční úhrny 
srážek za posledních 110 let.  
Starší vzpomínejte, mladší 
porovnávejte. Tyto údaje platí 
pro obec Vracov.

rok srážky 
(mm)

 symbol

1896 413 MS
1897 548 P
1898 512 S
1899 587 P
1900 630 V
1901 392 MS
1902 461 S
1903 687 V
1904 510 S
1905 583 P
1906 621 V
1907 529 S
1908 447 MS
1909 575 P
1910 922 MV
1911 497 S
1912 763 MV
1913 630 V
1914 531 S
1915 717 MV
1916 628 V
1917 402 MS
1918 588 P
1919 640 V
1920 576 P
1921 374 MS
1922 556 P
1923 626 V
1924 437 MS
1925 608 V
1926 561 P
1927 523 S
1928 598 V
1929 437 MS
1930 686 V
1931 477 S
1932 345 MS

rok srážky
(mm)

symbol

1933 514 S
1934 581 P
1935 598 V
1936 649 V
1937 814 MV
1938 661 V
1939 768 MV
1940 660 V
1941 828 MV
1942 404 MS
1943 529 S
1944 573 P
1945 529 S
1946 535 S
1947 427 MS
1948 520 S
1949 595 V
1950 540 S
1951 482 S
1952 637 V
1953 647 V
1954 587 P
1955 564 P
1956 527 S
1957 476 S
1958 535 S
1959 542 S
1960 533 S
1961 663 V
1962 708 V
1963 549 S
1964 490 S
1965 689 V
1966 667 V
1967 483 S
1968 578 P
1969 495 S

rok srážky
(mm)

symbol

1970 562 P
1971 441 MS
1972 510 S
1973 406 MS
1974 505 S
1975 428 MS
1976 474 S
1977 569 P
1978 421 MS
1979 563 P
1980 544 S
1981 571 P
1982 498 S
1983 398 MS
1984 553 P
1985 654 V
1986 500 S
1987 580 P
1988 521 S
1989 437 S
1990 470 S
1991 501 S
1992 453 S
1993 518 S
1994 510 S
1995 596 V
1996 570 P
1997 657 V
1998 707 V
1999 513 S
2000 550 S
2001 555 P
2002 583 P
2003 542 S
2004 576 P
2005 782 MV
2006 722 MV

Vysvětlivky:
 MV rok mimořádně vlhký
 V rok vlhký
 P rok průměrný
 S rok suchý
 MS rok mimořádně suchý

Oddíl stolního tenisu Sokol Vracov
Radomír Šnajdr

Také stolní tenisté hodnotili 
rok 2006. Byl to rok opět velmi 
úspěšný.

A družstvo ve složení Pře-
mysl Kouřil, Pavel Vašíček, 
Pavel Nikl a Martin Maňas 
obsadilo v divizní soutěži 
vynikající 3. místo.

B družstvo mužů ve složení 
Miroslav Trcala starší, Michal 
Trcala ,  Jaroslav Mikeska, 

Michal Tomeček a Michael 
Frihauf udrželo krajskou sou-
těž mužů i pro další rok.

Se střídavými úspěchy hrála 
v okresních soutěžích družstva 
mužů C, D a E, kde dostávali 
šanci i mladí nadějní hráči.

Po podzimní části nové sezo-
ny je A družstvo v divizi znovu 
na 3. místě, B družstvo si v 
krajské soutěži drží 4. příčku.

V  l e t o š n í  s e z on ě  by l o 
založeno družstvo žen, které 

se v okresní lize žen drží na 
4. místě.

Největší radost však stol-
ním tenistům dělá žákovská 
základna. V sezoně od září do 
dubna chodí na tréninky okolo 
pětadvaceti žáků a dorosten-
ců. Ti nejlepší pak jezdí na 
žákovské turnaje, kde Vracov 
již pravidelně obsazuje medai-
lové pozice. Michal Trcala se 
stal krajským přeborníkem 
ve dvouhře starších žáků, 

družstvo dorostenců zvítězilo 
v okresních přeborech a na 
krajských obsadilo místo třetí. 
Sestry Monika a Blanka Šnaj-
drovy obsadily na okresních 
přeborech 2. místo ve čtyřhře 
dorostenek.

O stolnětenisový potěr se ve 
Vracově stará trojice dobro-
volných trenérů: Radek Šnajdr, 
Jara Stuchlík a Petr Buřil. I těm 
patří poděkování vracovských 
stolních tenistů.
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Jaromír Kunický

V nové sezoně 2006–2007 
jsme do soutěží přihlásili 7 
družstev a hned první dny 
jsme byli nuceni řešit potíže 
s družstvem starších žáků – 
přechod k jiným sportům (5) 
nás přinutil družstvo odhlásit.

Muži
Družstvo mužů prohrálo 

jediné utkání v Jihlavě 16:13 a to 
je odsunulo na 2. místo tabulky. 
Na první místo je stále reálná 
šance,protože se silnými soupeři 
hrajeme doma. Už těch druhých 
míst bylo dost! Máme 4 hráče na 
hostování Jiří Tománek (Svinov 
– 1. liga, po podzimu je nováček 
soutěže Svinov na 7. místě) Petr 
Fridrich, Roman Sobotka,Petr 
Tománek (Veselí – 2.liga, po 
podzimu na 3. místě) a tak vět-
šinu utkání hrajeme v nekom-
pletní sestavě - všechny zápasy 
odehráli 4 hráči. Družstvo se 
doplnilo 3 dorostenci, kteří se 
potřebují sehrát s ostatními .

Radek Plášek je 2.nejlepším 
střelcem v kraji. Trenérem 
družstva Tománek Petr.

V létě se muži zúčastnili 
turnaje v Žatci (1. místo), ve 
Veselí (4. místo) a v prosinci 
34.ročníku Mikulášského tur-
naje (3. místo).

Ženy
Družstvo žen skončilo  na 5. 

místě s 5 body. Obrana (dostala 
61 branek, což nás řadí na 3. 
místo) je lepší než útok, který 
nastřílel 59 branek (nejméně ze 
všech). Z výsledků je zřejmé, že 
při větší úspěšnosti útoku jsme 
schopni porazit kohokoliv. Na 
mikulášském turnaji se ženy 
umístily na 4. místě.

Trenérem družstva dočasně 
Marián Hanák a Petr Tomá-
nek.

Dorostenky
Dorostenky byly v minulých 

letech chloubou oddílu a pra-
videlně se účastnily republi-
kových přeborů. Z loňského 
kádru v družstvu zůstaly 4  
a starší žákyně hrající za doros-
tenky sbírají zkušenosti, což 
okusily v zápase s Jihlavou (bez 
Kristýny Novákové a Sylvy Pro-
cházkové). Přesto je stále šance 
na 2.místo v tabulce a postup 
na PČR. Družstva na třetím až 
pátém místě mají shodný počet 
bodů. Škoda prohry v posled-
ním utkání na domácím hřišti 
s Humpolcem.

Trenérem družstva je Marian 
Hanák a Petr Tománek.

Starší žákyně
Starší žákyně hrají svou sou-

těž turnajově v sobotu. Jediné 
družstvo, které se jim nepodařilo 
porazit, je Sokol Olbramovice.

Trenérem družstva je Marián 
Hanák a Petr Tománek

Mladší žactvo
V září byly provedeny dopl-

ňující nábory do družstev 
mladších žáků a mladších ža-
ček. Takže výsledky odpovídají 
tomu, za jaké situace soutěž 
hrajeme – učíme se v zápasech, 
protože soutěž je zhuštěná do 
dvou měsíců.

Mladší žáci:
Z loňského kádru zůstali 4 

hráči a kádr se během podzimu 
doplňoval. První dva turnaje 
jsme měli na hostování 2 hráče 
z Veselí a výsledky jsou dobré. 
Po doplnění kádru jsme hráli 

další turnaje bez nich, s vlastními 
začátečníky a jediným úspěšným 
výsledkem je remíza s Veselím. 
Dobré výsledky přijdou za 2–3 
roky. Soutěž má věkovou hrani-
ci 12 let a je zřejmé, že šestiletí 
a sedmiletí nebudou stačit. Her-
ně se opíráme o dva hráče na 
horní věkové hranici. Největším 
úkolem roku 2007 je doplnit 
družstvo na 15 členů. 

Trenérem družstva je Kunic-
ký Jaromír. 

Mladší žákyně
Z loňského týmu, který se 

zúčastnil PČR ve Staré Vsi, 
zůstaly  v družstvu 4 hráčky a ty 
byly doplněny náborem ve škole. 
V soutěži hrají pouze 3 družstva 
a je nedostatečný počet zápasů 
a soupeři daleko. V čele jsou 
neporažené Olbramovice, kde 
házenou hraje celá škola pod 
heslem: „Kdo nehraje, má čtver-
ku z tělocviku“ a jsou schopni 
postavit každý rok družstvo 
jedenáctiletých hráček. Oporou 
vracovského družstva je Marcela 
Hurtíková (10 let), která hraje 
přes 4 roky a obstárává většinu 
vstřelených branek. Nové hráčky 
jsou zatím příliš malé a uvidíme 
za 2–3 roky. Trenéři družstva  
jsou Jana Presová a Martin Šimek.

co nás čeká v roce 2007?
Kromě běžných činnos-

tí, jako doplnit kádry,zlepšit 
hru družstev,sehnat trenéry 
(k družstvu mládeže jsou potře-
ba minimálně 2 trenéři, aby 
se dalo s hráči individuálně 
pracovat a odstraňovat chybné 
návyky už od začátku) či sehnat 
peníze, se překulilo dalších pět 
let a letos je to 65 let od založení 
oddílu národní házené ve Vra-
cově. Chtěli bychom navázat 

na úspěšnou oslavu šedesátky 
před nedávnem – ten čas letí co! 
Díky zlepšujícím podmínkám 
se chceme pokusit zorganizovat 
ve Vracově celostátní přebory 
mládeže (starší žákyně?) v ter-
mínu 15.–17. června 2007. Teď 
záleží na tom, zda nám akci svaz 
přidělí, protože u této kategorie 
je více zájemců.

Čeká nás náročný program 
při přípravách – dokončit úpra-
vy okolí hřiště, ochranné sítě, 
úprava oplocení, dokončit tri-
bunku pro diváky, úprava šaten 
a ozvučení.

Ve sportovní hale 
pořádáme:

24.2.2007 Zimní liga JM oblasti 
 mladších žaček
10.3.2007 H a l o v ý  t u r n a j  ž e n 
 a dorostenek
24.3.2007 Halový turnaj mužů
31.3.2007 Halový turnaj starších 
 žákyň

na venkovním hřišti 
pořádáme:

so 21.4.2007 mistrovsk ý turnaj 
 st. žaček
ne 22.4.2007 dorostenky,  muži ,  
 ženy s Jihlavou
so 12.5.2007 mistrovsk ý turnaj 
 mladších žákyň
ne 13.5.2007 ml. žačky, st.  žáci , 
 dorostenky,  muži , 
 ženy s Drakenem
ne 27.5.2007 doma dorostenky, 
 ženy (Miroslav)  
ne 3.6.2007 doma starš í  žá  c i ,
 muži (Ostopovice), ml. 
 žačky, ženy (Olbramo-
 vice)
pá-ne 15-17.6.2007
 PČR starší žákyně (?)
so,ne 30.6-1.7.2007
 oslavy 65 let národní 
 házené ve Vracově

Házená ve Vracově
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Libor Řihák
předseda FC Vracov

Vážení sportovní přátelé, dovolte 
mě, abych Vás krátce seznámil 
s činností oddílu kopané FC 
Vracov v roce 2006.

hodnocení po kategoriích:
Muži:
V mužské kategorii jsme po 

jarní části sezóny 2005/2006 
sestoupili o skupinu níže, a to  do 
1.B třidy skupiny C JMKFS. Do 
nového ročníku 2006/2007 jsme 
v létě kádr posílili čtyřmi hráči: 
z Ratíškovic Martin Kotásek, ze 
Zlína náš odchovanec Ondřej 
Lejsal, z Vacenovic  Zbyněk Bolf 
a z Moravan Aleš Novotný.

Z dorostu byl přeřazen Pavel 
Petrovaj. Dále jako dorostenec 
ještě mužstvo v některých zápa-
sech doplňoval další ještě věkem 
dorostenec Petr Loprais. Taktéž 
odešli zpět do svých mateřských 
oddílů hráči: Jan Hegr a  Radim 
Kopl. Ze zdravotních důvodů pře-
rušil svou aktivní činnost Radim 
Cahlík, dále pro zdravotní pro-
blémy  nehráli většinu podzim-
ních utkání Aleš Vybíral, Roman 
Němec a Radek Procházska.

Představa vedení byla klidný 
střed tabulky, což se po odehra-
ných 14 kolech (včetně jednoho 
jarního předehraného) taky napl-
nilo.Mužstvo se nachází na 9. mís-
tě tabulky s 19 body, a to za 6 výher, 

jednu remízu a 7 porážek. Na 
třetí místo ztrácí pouhých 6 bodů.

V mužské kategorii je bohužel 
opět vidět nezájem domácích 
hráčů, kteří po skončení doroste-
neckého věku namísto možnosti 
zařazení se o kategorii výše, radě-
ji fotbal přestanou hrávat. Po této 
sezóně očekáváme v tomto bodě 
změnu, jelikož se nám rýsují hrá-
či z dorostu velmi kvalitní.

V následuj íc ím ročníku 
2007/2008 bychom rádi hráli 
o postup do 1.A třídy. V zimní 
přípravě jednáme o další hráče 
z okolních oddílů. Zimní příprava 
začala dne 9.1.2007, trénujeme 
v úterý a pátek na hřišti a ve 
středu využíváme pro fyzickou 
přípravu halu tělocvičny. Dále 
13.1.2007 začínáme na kvalitně 
obsazeném zimním turnaji na 
umělé trávě v Mutěnicích, kde 
odehrajeme celkem 7 zápasů. Na 
zbytek zimní přípravy již máme 
nasmlouvané soupeře. 23.1.2007 
odjíždíme na 5 denní kondič-
ní soustředění do Luhačovic. 

Dorost:
Dorost měl na začátku podzi-

mu problém. Tato kategorie byla 
v úvodu ročníku asi nejslabším 
článkem oddílu. Mužstvo nemě-
lo brankáře, tak do brány nastu-
poval vždy nějaký hráč. Podle 
toho i první výsledky vypadaly. 
Od pátého kola se nám z hos-

tování ze Šardic vrátil brankář 
Adam Zálešák a svými výkony 
celé mužstvo pozvednul. V 10 
následujících utkání naši kluci 
získali 21 bodů. Celkově po pod-
zimu máme 24 bodů za 8 výher a 
6 proher a tyto výsledky nás řadí 
na páté místo tabulky .

Starší žáci :
Mužstvo starších žáků si přes 

nedostatek hráčů ve své kategorii 
udrželo svůj standard. Při pomo-
ci několika hráčů z kategorie 
mladších po zásluze v okresním 
přeboru obsadilo páté místo 
za 12 bodů a to  za 4 výhry a 4 
prohry. 

Mladší žáci:
Mladší žáci obsadili taktéž 

5. místo s 10 body za 3 výhry, 
jednu remíz a 4 prohry. Kate-
gorii přípravky jsme na dobu 
nezbytnou museli zrušit pro 
nedostatek kluků.Doufáme, že 
se v dalším ročníku opět obnoví.

Starší páni:
V této kategorii jsme se žádné 

soutěže nezúčastnili, bylo ode-
hráno jenom několik přátelských 
utkání se sousedními oddíly .

Taktéž se ve Vracově začala 
hrát dívčí kopaná. Pod vedením 
trenérů Pavla Marka a  Jarka 
Cahlíka se podařilo uspořádat 

několik neoficiálních turnajů 
a zápasů. Taktéž byla založena 
Soutěž, které se holky zúčastnily. 
Od letošního léta by měla být 
soutěž pod hlavičkou ČMFS.

Tak jako již po několik let 
nazpátek jsme uspořádali Pou-
liční Turnaj města Vracova, který 
za velmi dobré účasti letos vyhrál 
Osmek.

V roce 2006 bylo vybudováno 
odkanalizování stadionu,úprava 
hlavního hřiště,kde bylo opě-
tovně vysazeno území okolo 
branek,vyměněna střecha garáže, 
do které již zátékalo, vyměněna 
okna z důvodu několikanásobné-
ho vykradnutí bufetu a klubovny 
oddílu a mnoho dalšího. Přitom 
chod našeho oddílu zajišťuje 
pořád stejných „pár lidí“. Tím-
to bych jim chtěl poděkovat. 
Zejména všem dobrovolným 
trenérům, kteří věnují svůj volný 
čas, obzvlášť naší mládeži.

Tak jako každoročně bychom 
i touto cestou rádi poděkovali 
Městskému úřadu ve Vracově za 
podporu oddílu a všem našim  
sponzorům , kterým není lhos-
tejný vracovský fotbal.

Závěrem bych Vám rád ještě při-
pomenul webové stránky fotbalo-
vého oddílu www.fcvracov.com,
kde máte možnost vidět spoustu 
zajímavého z fotbalového pro-
středí ve Vracově.  
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